
                                                       PROTOKÓŁ  Nr V/11

z przebiegu V sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 28 lutego 2011 r.

od godziny 1300 do 1615 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Z-ca Burmistrza Wyrzyska,

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

•Teresa Mikołajczak – Główny Księgowy,

• Wojciech Szutkowski – Sekretarz Powiatu,

•Tomasz Pawłowski – Skarbnik Powiatu,

• Stanisław Jendrzejewski – Radny Rady Powiatu w Pile,

•Kazimierz Wasiak – Radny Rady Powiatu w Pile,

• Bogusława Jagodzińska – Radna Rady Powiatu w Pile,

• Jan Marek Pikulik – Radny Rady Powiatu w Pile.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Kamila Bąk – inspektor ds promocji i rozwoju gminy,

•Regina Witczak – inspektor ds. oświaty, zdrowia, kultury i sportu,

•Andrzej Sadłowski – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Hanna Łapacz – Kierownik MGOPS w Wyrzysku, 

•Magdalena Strzałkowska – Dyrektor SAPO w Wyrzysku,

•Czesław Pająk – Dyrektor MGOK Wyrzysk,

•Marek Charczun – Prezes PWiK Sp. z o.o. w Wyrzysku

•Inni gości  :

• Barbara Piorunowska - Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska,

• Krzysztof Banach – przedstawiciel DPS w Falmierowie,

•Krzysztof Senska – Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Wyrzysku,

•Bogusława Łukowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gleśnie,

•Dominika Łoboda – przedstawiciel prasy lokalnej,

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2.



Porządek sesji po zmianach:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2011 – 2038,

2) uchwalenia budżetu Gminy Wyrzysk na 2011 rok,

3) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków,

4) nadania imienia Szkole Podstawowej w Gleśnie, 

5) powołania Skarbnika Gminy Wyrzysk.

     10. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

         oraz odpowiedziach na te interpelacje.

     11. Interpelacje i zapytania radnych.

     12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

13. Wystąpienia sołtysów.                                                 

14. Wolne głosy i wnioski.

15. Zakończenie obrad. 

1. Otwarcie sesji.

Sesję  otworzył  i  obradom przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  –  Pan 

Ireneusz Przydział. Przewodniczący bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 14 radnych, tj. 

93,3 % ustawowego składu organu. 
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3. Wybór sekretarza obrad.    

Obowiązki sekretarza obrad zgodnie z zasadą wg kolejności alfabetycznej objął radny, Pan Józef 

Jasik.

4. Przedstawienie porządku sesji.

Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby wnieść uwagi bądź 

poprawki do przedłożonego porządku sesji?

Głos zabrała Burmistrz – M. Bratkowska, która zwróciła się z prośbą o wprowadzenie do porządku 

obrad w pkt 9 w ppkt 5) projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Wyrzysk.

W wyniku głosowania w/cyt. projekt uchwały przyjęty został przy poparciu 14 głosów „za”.

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad wraz ze zgłoszoną wyżej 

zmianą.

W wyniku głosowania, Rada jednogłośnie w obecności 14 radnych przyjęła porządek obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady poinformował,  że  powyższy protokół  był  dostępny do  wglądu  w biurze 

Rady,  a także przed sesją i  była  zatem możliwość zapoznania się  z jego treścią.  W związku z 

powyższym zapytał czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W wyniku głosowania,  Rada jednogłośnie,  w obecności  14 radnych przyjęła  protokół  bez jego 

odczytania.

       6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Po zakończonym wystąpieniu Pani Burmistrz, Przewodniczący Rady zapytał,czy ktoś z radnych 

chciałby zadać pytania do przedstawionych materiałów?

Dyskusji nie nawiązano.

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym wraz z informacją z realizacji 

uchwał Rady Miejskiej stanowią załącznik nr 3.

7.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Głos zabrał Radny, Pan Roman Łuka, który poinformował, że na prośbę Przewodniczącego Komisji

Polityki  Społecznej,  Zdrowia  i  Bezpieczeństwa Rady Powiatu  w Pile  Pana  Kazimierza  Sulimy 
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został przełożony termin odbycia wspólnego posiedzenia komisji Rady Powiatu w Pile z komisją 

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie informacji dotyczącej zabezpieczenia podstawowej opieki 

medycznej w gminie Wyrzysk. Wspólne posiedzenie komisji odbędzie się w dniu 7 marca br. o 

godz. 15.30 w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. Ponadto poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym  miał  przyjemność  uczestniczyć  w  kilku  ważnych  spotkaniach,  m.in.  na 

zaproszenie Pani doktor Małgorzaty Augustyniak uczestniczył w prezentacji pracy doktorskiej na 

temat: Stan pierwszych zębów trzonowych stałych jako czynnik prognostycznych stanu narządów 

żucia u dzieci i młodzieży Powiatu Pilskiego. Radny stwierdził, iż to spotkanie przyniosło mu wiele 

nowych i cennych informacji i będzie to znakomita okazja, aby również zapoznać zainteresowane 

osoby z naszej gminy z tym zagadnieniem. Uczestniczył ponadto jako juror w X Jubileuszowym 

Gminnym Konkursie Recytatorskim, którego organizatorem była Szkoła Podstawowa w Wyrzysku. 

Zdaniem radnego konkurs był bardzo dobrze zorganizowany i na wysokim poziomie. Rywalizacja 

była bardzo zacięta i wyrównana. Poinformował, że informacje o wynikach tego konkursu znajdują 

się  w internecie.  Konkurs  ten odbył  się  w trzech kategoriach klasy I-III,  IV-VI i  gimnazja.  W 

klasach I-III zwyciężyła dziewczynka ze Szkoły Podstawowej z Rudy, w klasach IV-VI zwyciężył 

chłopiec ze Szkoły Podstawowej z Wyrzyska, w kategorii gimnazja, dziewczyna z gimnazjum z 

Osieka n.Not.  W dniu 18 lutego br.  uczestniczył  jako gość we wspólnym posiedzeniu Komisji 

Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, na którym bardzo 

głęboko analizowano projekt budżetu na 2011 rok. Poza tym radny spotykał się z Dyrektorami i 

Kierownikami  poszczególnych  placówek  z  naszej  gminy takich  jak:  M-GOK,  M-GOPS,  TBS, 

PWiK Sp.z o.o. jak również Szkoła Podstawowa w Wyrzysku. Radny oznajmił,  że spotkania te 

miały głównie na celu lepsze poznanie i omówienie niektórych zagadnień związanych z bieżącym 

funkcjonowaniem tych instytucji.

Jako  kolejny  głos  zajął  Radny,  Pan  Lech  Ozimina,  który  oznajmił,  że  cieszy  się,  że  w  dniu 

dzisiejszym uczestniczą w sesji władze wykonawcze Starostwa, ponieważ do Nich również będzie 

miał  kilka  spraw.  Poinformowała,  że  w  okresie  międzysesyjnym  na  zaproszenie  mieszkańców 

Ostrówka uczestniczył w spotkaniu. Radny był pod wrażeniem w jakich warunkach wychowują się 

dzieci, jak żyją ludzie w XXI wieku. To spotkanie dało radnemu dużo do myślenia i będzie pewne 

wnioski  zgłaszał  na  dalszych  posiedzeniach  Rady.  Drugie  spotkanie  miało  miejsce  w  ubiegłą 

niedzielę,  było  to  spotkanie  z  Polskim Związkiem Wędkarskim na  zebraniu  sprawozdawczym. 

Stowarzyszenie  to  liczy  ponad  200  członków.  Jest  to  drugie  Stowarzyszenie  pod  względem 

liczebności  w  naszej  gminie  po  Związku  Działkowców.  Spotkanie  bardzo  ciekawe,  zebranie 

sprawozdawcze,  które  w  pewnym  momencie  przekształciło  się  w  zebranie  sprawozdawczo  – 
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wyborcze, ponieważ ubył Pan Prezes, wybrano nowego, został Nim Pan Krzysztof Badura. Ponadto 

przypomniał, iż miesiąc temu radny mówił o dwóch sprawach, miesiąc upłynął i sprawy nie zostały 

załatwione ze strony Powiatu, choć członek Zarządu Powiatu obecny na sesji obiecał, że sprawa 

zostanie załatwiona. Pierwsza sprawa – torpedowałem powiedział radny o obecność kierownictwa 

szpitala wyrzyskiego na sesji. Nie wiem – powiedział radny, czy się wystraszyli i się nas boją. Nie 

wiem, kto może spowodować, aby uczestniczyli w naszych sesjach. Druga sprawa, o której radny 

też mówił to od 4 miesięcy stoi uszkodzony aparat do badania echo – serca. Dużo pacjentów, którzy 

mają  pieniądze  jeżdżą  do  Chodzieży  i  Piły.  Nie  wiem,  czy  można  go  jeszcze  naprawić,  tym 

bardziej, że obiecano nam, że będzie ten aparat naprawiony. Dlatego radny ponowił swój wniosek, 

ponieważ  jest  to  bardzo  ważne  jeżeli  chodzi  o  badanie  pacjentów  będących  na  oddziale 

wewnętrznym.

I. Przydział- Przewodniczący Rady zapewnił ze swej strony, że zaproszenie dla Pani Prezes zostało 

wysłane.  Natomiast,  czy  Pani  Dyrektor  bądź  osoba  przez  Nią  wyznaczona  ze  spółki  szpitala 

przyjdzie, czy nie to od Jej dobrej woli zależy. 

Następnie  głos  zajął  Radny,  Pan  Stefan  Rymer,  który  poinformował,  że  z  upoważnienia 

Przewodniczącego Rady uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym, o którym wspomniał Radny, 

Pan Lech Ozimina. Zebranie odbyło się w dniu 20 lutego br., było to zebranie sprawozdawcze Koła 

PZW w Wyrzysku. Radny poinformował, że w 2011 r. zaplanowano zorganizowanie 12 zawodów w 

zakresie łowienia ryb. Między innymi są zawody o Puchar Burmistrza w dniu 26 czerwca 2011 r. 

Tradycyjnie  proszono o Puchar,  jak również tradycyjnie  już są organizowane zawody o Puchar 

Przewodniczącego  Rady  w  dniu  21  sierpnia  2011  r.  Tradycyjnie  również  będą  organizowane 

zawody  z  okazji  Dnia  Dziecka  dla  dzieci  przy  stawie  miejskim.  Były  skierowane  słowa 

podziękowania  zarówno  dla  Pani  Burmistrz,  jak  i  radnych  w  zakresie  udzielanej  pomocy,  a 

jednocześnie  wędkarze  apelowali  o  większą  współpracę  w  zakresie  ochrony  przyrody  i  stanu 

sanitarnego nad wodami i aby ta współpraca była większa z Policją i Strażą Miejską.

Na  zakończenie  głos  zajął  Przewodniczący  Rady,  który  poinformował,  że  w  okresie 

międzysesyjnym uczestniczył wspólnie z Panią Burmistrz w spotkaniu Grupy Nadnoteckiej, w 4 

zebraniach sołeckich oprócz swojego okręgu, na dwóch zebraniach strażackich w Osieku n. Not. i 

Bąkowie.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Jako pierwszy głos zajął Radny Rady Powiatu w Pile, Pan Jan Pikulik, który oznajmił,  że Pani 
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Burmistrz wspomniała, że trwa akcja sprawozdawczo wyborcza również na terenach wiejskich, w 

związku  z  tym  wszystkim  sołtysom w imieniu  Radnych  Rady  Powiatu  pogratulował  wyboru. 

Wybór sołtysa jest to naprawdę duży zaszczyt i duże wyróżnienie na terenie wsi, ponieważ nie 

każdy  może  zostać  sołtysem  wsi,  gdyż  wszyscy  się  dobrze  znają  i  zawsze  wybierają  tego 

najlepszego na sołtysa. Zwrócił się do sołtysów z prośbą - jeżeli uznają za stosowne, aby obecność 

Radnych Rady Powiatu w Pile była wskazana na zebraniach wiejskich w przyszłości to również 

jesteśmy do państwa dyspozycji – powiedział Radny Rady Powiatu.

Następnie Radny poinformował, że Sesja Rady Powiatu w Pile odbyła się 24 lutego. Sesja była 

bardzo  krótka,  merytoryczna,  ponieważ  materiały  i  projekty  uchwał  zostały  przepracowane  na 

komisjach  branżowych.  W większości  punktów  były  to  punkty  informacyjne,  sprawozdawcze. 

Dodał, że duży materiał zawsze co roku jest na sesji w miesiącu marcu, na której przyjmowane są 

szczegółowe sprawozdania. Na sesji Rada Powiatu przyjęła informację na temat realizacji zadań 

Powiatu i Starosty w zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych za rok 

2010 rok. Informacja ta została przyjęta jednogłośnie. Sprawozdanie z działalności rehabilitacyjnej 

i wykorzystanie środków finansowych za 2010 rok przez wszystkie warsztaty terapii zajęciowej 

funkcjonujące na terenie Powiatu Pilskiego również zostało przyjęte jednomyślnie, bez dyskusji. 

Następnym punktem był również punkt informacyjny – informacja o realizacji zawartych umów na 

zadania zlecone w zakresie sportu i turystyki w 2010 r. - informacja została przyjęta. Ponadto Rada 

miała  również  możliwość  zapoznania  się  z  informacją  z  realizacji  remontów  i  inwestycji  na 

drogach powiatowych w 2010 r. Informacja zbiorcza również została przyjęta przez Radę Powiatu. 

W  woli  przypomnienia  Radny  wyartykuował,  że  ogółem  w  2010  roku  na  utrzymanie  dróg 

powiatowych bez  kosztów administracyjnych  wydatkowano ponad 20.202.488 zł,  co stanowiło 

97%  całego  budżetu,  bo  854.040  zł  zostało  zaplanowane  na  sfinansowane  kosztów 

administracyjnych.  Stwierdził,  że  ogólna  kwota  daje  wyobrażenie  w skali  przedsięwzięć,  które 

Powiat Pilski realizował w roku ubiegłym. Szczególną i znaczącą pozycją jest budowa obwodnicy 

północnej,  z miejscowości Ruda do miejscowości Ujście.  Stan realizacji  tej  inwestycji  zostanie 

mam nadzieję – powiedział Radny zakończony w 2011 r. W 2012 roku przewidziane jest zgodnie z 

harmonogramem rozliczenie końcowe tej inwestycji i najdłuższa inwestycja pod względem ilości 

kilometrów zostanie zakończona.  W następnym punkcie porządku obrad Rada Powiatu przyjęła 

jednogłośnie  sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Pilski za rok 

2010.  Podjęcie  uchwał  w  sprawie  określenia  zadań  finansowanych  ze  środków  Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2011 r. Radny poinformował, że Państwowy 

Fundusz Rehabilitacji Zawodowej Osób Niepełnosprawnych obciął trochę fundusze w powiecie, są 
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to zdecydowanie mniejsze pieniądze niż w latach poprzednich. Jest to kwota 3.522.000 zł, z czego 

zdecydowaną  większość  zgodnie  z  ustawą  musimy  przeznaczać  na  dofinansowanie  kosztów 

działania Warsztatów Terapii Zajęciowej, tych warsztatów jest 6 na terenie Powiatu Pilskiego. Na 

terenie  gminy  Wyrzysk  i  Łobżenica  jest  wspólny  Warsztat  Terapii  Zajęciowej  w  Liszkowie. 

Ogółem na wszystkie Warsztaty Terapii Zajęciowej w tym budżecie zostały zagwarantowane środki 

w wysokości 2. 737.000 zł, natomiast na zadania finansowane z zakresu Rehabilitacji Zawodowej 

została tylko do dyspozycji kwota 405.000 zł, zadań z zakresu Rehabilitacji Społecznej 380.000 zł. 

Radni  również  tę  propozycję  rozdysponowania  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób 

Niepełnosprawnych  przyjęli  jednogłośnie,  jednomyślnie.  Następna  podjęta  uchwała  dotyczyła 

kontynuowania  w  2011  r.  realizacji  projektu  pn.  „Ku  aktywności  –  aktywizacja  społeczna  i 

zawodowa osób zagrożonych wykluczeniem społecznym w powiecie pilskim współfinansowanego 

ze środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. Dodał, że Program 

ten  jest  realizowany  przez  Powiatowe  Centrum  Pomocy  Rodzinie  i  skierowany  jest  do  osób 

niepełnosprawnych, a dofinansowany będzie udział osób niepełnosprawnych w turnusach w formie 

pomocy  na  kontynuowanie  nauki  przez  osoby  usamodzielniane.  Ogółem  kwota  tego  projektu 

wynosi  768.000  zł.  Powiatowe  Centrum  Pomocy  Rodzinie  składało  wniosek  o  te  środki  do 

Wojewódzkiego  Urzędu  Pracy  w  Poznaniu,  który  został  zaakceptowany.  Dofinansowanie 

zewnętrzne wynosi 688.000 zł, a udział własny Powiatu w wysokości 80.733,00 zł. Kolejna podjęta 

uchwała dotyczyła wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia na Wielofunkcyjną 

Placówkę  Opiekuńczo  -  Wychowawczą  w  Pile  i  Ośrodka  Opiekuńczego  w  Pile.  Oznajmił,  że 

obydwa te podmioty znajdują się w naszym budynku przy ul. Rydygiera 23 w Pile. Wyjaśnił, że 

jeżeli umowa dzierżawy jest do okresu 3 lat lub powyżej, Zarząd nie ma już takiej kompetencji, 

musi  tę  uchwałę  wyrażającą  zgodę  na  zawarcie  kolejnych  umów  podejmować  Rada.  Ponadto 

Radny poinformował, że wycofany został z porządku obrad punkt dotyczący podjęcia uchwały w 

sprawie oddania w najem części ciągu komunikacyjnego w budynku przy ul. Aleja Niepodległości 

na  rzecz  dotychczasowego  najemcy.  Zarząd  argumentując  decyzję  o  wycofaniu  tego  punktu 

uzasadnił  ogłoszeniem  wynajmu  tego  pomieszczenia.  Następnie  podjęto  uchwałę  w  sprawie 

regulaminu  organizacyjnego  Starostwa  Powiatowego  w  Pile  wraz  z  autopoprawką.  Punkt  ten 

uzyskał  pełną  aprobatę  całej  Rady.  Regulamin  ten  precyzuje  podział  kompetencji  zadań  w 

Starostwie Powiatowym w momencie ukonstytuowania się nowego organu wykonawczego, jakim 

jest Zarząd Powiatu i przypisanie do poszczególnych członków Zarządu z zakresu kompetencji, czy 

zadań,  za  które  odpowiada,  czy  koordynuje.  Przedostatni  punkt  dotyczył  podjęcia  uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie powołania składów osobowych stałych Komisji Rady Powiatu. 

Uchwała kosmetyczna, gdyż Radny Pan Józef Jopek zadeklarował pracę w Komisji Infrastruktury i 
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Sportu, a zrezygnował już nie pamiętam, z której Komisji – powiedział Radny. Ostatnia uchwała 

dotyczyła zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady. Komisja Rolnictwa, w której Radny 

ma zaszczyt pracować do planu pracy na rok 2011 wniosła dodatkowy punkt, czyli zaopiniowanie 

informacji Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Poznaniu o realizowanych i planowanych 

inwestycjach oraz o bieżącym utrzymaniu rzeki „Noteci” w celu zabezpieczenia przed powodzią ze 

szczególnym uwzględnieniem na terenie Powiatu Pilskiego. Ten punkt czyli przyjęcie informacji 

Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej Komisja przyjęła w miesiącu wrześniu, a plan pracy 

całej  Rady  Powiatu  jest  kwintesencją  pochodną  wszystkich  cząstkowych  planów  pracy 

poszczególnych komisji, czyli we wrześniu 25 radnych Radnych Rady Powiatu w Pile będzie miało 

możliwość zapoznania się z zamierzeniami Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Poznaniu 

o planach uregulowania biegu rzeki „Noteci”,  aby przeciwdziałać wylewom tej  rzeki w dolinie 

Noteci, która powoduje wiele szkód dla producentów rolnych.

Następnie o głos prosił Radny Rady Powiatu w Pile, Pan Stanisław Jendrzejewski, który zapoznał z 

dalszym ciągiem swojej  interpelacji,  którą złożył  w dniu 27 stycznia  na sesji  Rady Powiatu w 

sprawie zakupu udziałów przez samorządy w Spółce Szpital Powiatowy w Wyrzysku. Następnie 

odczytał odpowiedź na złożoną interpelację – Odpowiadając na Pana interpelację złożoną na Sesji 

Rady Powiatu w Pile w dniu 27 stycznia br. w sprawie możliwości nabycia przez okoliczne gminy, 

w tym Gminę Łobżenica udziałów w Spółce Szpital Powiatowy Sp. z o.o. w Wyrzysku powołanym 

w wyniku przekształcenia Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wyrzysku, aby mogły one reprezentować 

interesy swoich mieszkańców we władzach spółki.  Zarząd Powiatu w Pile zapoznał się z Pana 

interpelacją na posiedzeniu w dniu 16 lutego br. i odpowiada, co następuje:

1. Zarząd Powiatu przewidywał możliwość przystąpienia do spółki gmin, które wyrażą chęć 

nabycia udziałów w Spółce Szpital Powiatowy w Wyrzysku.

2. Akt założycielski Spółki dopuszcza możliwość zbywania udziałów spółki.

3. Do zakończenia likwidacji  ZOZ Wyrzysk i przekazania przez Powiat majątku do spółki, 

Szpital Powiatowy Spółka z o.o. nie ma możliwości zbycia udziałów w spółce, iż spółka nie 

posiada najemców.

4. Do dnia dzisiejszego żaden samorząd nie zwrócił się z wnioskiem o wykupienie udziałów w 

Spółce Szpital Powiatowy w Wyrzysku.

Reasumując nabycie udziałów przez gminę w spółce możliwe będzie po dokonaniu kilku czynności 

formalno prawnych niezbędnych do przeprowadzenia procesów sprzedaży przez Powiat udziałów w 

Spółce  z  o.o.  Uwzględniając  warunek  określony  w  punkcie  3,  tj.  zakończenie  procesu 

likwidacyjnego.  Ostateczna  decyzja  w tej  sprawie  należeć  będzie  do  Radnych  Powiatu.  Radny 
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dodał, iż wie z rozmów, których przeprowadził na ten temat, że jest pozytywny klimat wobec tej 

sprawy i prawdopodobnie w II półroczu 2011 r. będzie można te udziały nabywać.

Jako kolejny głos zajął Wojciech Szutkowski Sekretarz, który odniósł się do zapytania zgłoszonego 

przez Radnego,  Pana Lecha Oziminę.  Zanim rozpoczęła  się sesja był  razem ze Skarbnikiem w 

Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku i zapytał, czy Pani Prezes będzie uczestniczyła w dzisiejszej 

sesji.  Uzyskał  odpowiedź,  która  trochę  koliduje  z  tym,  co  Pan  Przewodniczący  wcześniej 

powiedział,  że  takie  zaproszenie  do  Pani  Prezes  nie  wpłynęło.  Dodał,  że  nie  chce  tego  dziś 

komentować,  ponieważ  należy  tę  sprawę  wyjaśnić.  Ponadto  oznajmił,  że  jest  w  posiadaniu 

kserokopii  zaproszenia  na  wspólne  posiedzenie  Komisji  Polityki  Społecznej  Rady  Powiatu  i 

odpowiednika  Rady Miejskiej  w Wyrzysku  i  ma  z  potwierdzeniem dzisiejszego  datownika,  że 

zaproszenie wpłynęło do szpitala. 

Jeśli chodzi o uszkodzony aparat do echoserca – z uzyskanej informacji od Zastępcy Dyrektora ds. 

medycznych Pana Sinjaba, który poinformował, że w tym tygodniu ma przyjechać serwisant i ma 

być ten temat rozwiązany. Ponadto zapytał, czy ten aparat często się psuje? W tej kwestii poprosił o 

zadanie tego pytania bezpośrednio Panu Dyrektorowi na posiedzeniu branżowej  komisji.  Dodał 

ponadto, że na pewno Zgromadzeniu Wspólników jak i Radzie Nadzorczej zależy na tym, aby ten 

szpital  wykorzystywał  wszystkie  możliwości  jakie  są  możliwe,  aby pacjenci  byli  jak  najlepiej 

obsługiwani. Odpowiedź na pytanie Pana Radnego jest oczywista, że ten aparat powinien służyć i 

być w pełni sprawny w każdej sytuacji.

Zabierając głos Radny, Pan Lech Ozimina oznajmił, że dlatego w dniu dzisiejszym zadał to pytanie, 

ponieważ na 99% nie będzie na tym wspólnym posiedzeniu Komisji. Jednak miesiąc temu zadał to 

samo pytanie członkowi Zarządu Powiatu i otrzymał odpowiedź, że aparat ten będzie naprawiony. 

Ponadto powiedział, że mieliśmy lotnisko dla helikoptera, z którego korzystał szpital i jest to temat 

wspólny szpitala i Urzędu Miejskiego. W związku z tym Radny zwrócił się z prośbą, aby przyjrzeć 

się temu tematowi, co zrobić, aby do tego wrócić, ponieważ jest taka potrzeba.

Następnie Radny, Pan Roman Łuka zwrócił się z zapytaniem do przedstawicieli Rady Powiatu i 

Starostwa  Powiatowego  -   Radny wyczytał  na  pasku  w regionalnej  telewizji,  że  Ministerstwo 

Finansów  przekazało  2.500.000  zł  dla  Powiatu  Pilskiego,  które  mają  być  przeznaczone  na 

aktywizację osób bezrobotnych. Czy są to jakieś dodatkowe pieniądze, czy zostały one przekazane 

w ramach subwencji, czy dotacji?
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Odpowiadając  na  powyższe  zapytanie  głos  zajął  Pan  Tomasz  Pawłowski  –  Skarbnik,  który 

poinformował, że to nie są żadne dodatkowe środki.  Jest to kwota, która jest w tym roku przyznana 

dla Powiatowego Urzędu Pracy na aktywizację osób bezrobotnych i jest ona niższa niż w roku 

ubiegłym. W roku ubiegłym było to blisko 3 mln zł.

Następnie  głos  zajął  Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk,  który  zwrócił  się  z  zapytaniem  do 

przedstawicieli Powiatu, czy Powiat jako jednostka organizacyjna posiada rozeznanie w sprawie 

zapotrzebowania  na  kształcenie  młodzieży  w  poszczególnych  grupach  zawodowych.  Dodał 

ponadto, że coraz częściej słychać, że ludzie, którzy kończą szkołę średnią bądź zawodową zasilają 

głównie  szeregi  bezrobotnych.  W  związku  z  tym  Radny  zapytał,  czy  Powiat  jako  jednostka 

organizacyjna  posiada  takie  rozeznanie,  co  do  zapotrzebowania  w  poszczególnych  zawodach 

pracowników,  jednak  nie  tylko  na  dziś,  jutro,  czy  na  ten  miesiąc,  ale  również  w  przestrzeni 

wieloletniej, po to, aby dostosować kształcenie zapotrzebowania na danym terenie.

Odpowiedzi  w  powyższym  zakresie  udzieliła  Radna  Rady  Powiatu  w  Pile,  Pani  Bogusława 

Jagodzińska, która poinformowała, że temat wywołany przez Radnego Pana Borowczyka został już 

podjęty na komisjach, m.in. na komisji oświatowej. Pani Dyrektor Lubińska poinformowała, że 

zbiera  i  będzie  zbierała  w  najbliższym  czasie  informację  na  temat  kierunków  kształcenia  i 

proponowanych  kierunków  przez  szkoły,  a  szczegółową  analizę  obiecała  dostarczyć  na  sesję 

marcową. W związku z tym Radna oznajmiła, że na następnej sesji będzie mogła powiedzieć coś 

więcej na ten temat mając analizę przed sobą.

Radny, Pan Leonard Borowczyk podziękował Radnej za informację. Jednak Radny zwrócił się z 

prośbą o poszerzenie ewentualnej informacji w tym zakresie. Radnemu chodzi nie o proponowany 

typ  kształcenia  w  poszczególnych  szkołach,  czy  przewidywanych  kształceniach,  a  o  prognozę 

związaną z zatrudnieniem. Jest to trochę inna sprawa. Chodzi o to, jaki jest kierunek rozwoju przy 

tworzeniu nowych miejsc pracy, czy ewentualnie kierunek rozwoju dla poszczególnych zawodów 

oparty o ewentualne nowo powstające miejsca pracy.

To  też  będzie  przedmiotem  analizy  i  też  Pani  dyrektor  Lubińska  obiecała,  że  taką  prognozę 

przygotuje – powiedziała Radna Rady Powiatu, Pani Bogusława Jagodzińska. Na następnej sesji 

myślę – powiedziała Radna, że będzie mogła powiedzieć coś więcej, ponieważ jedno z drugim się 

wiąże.
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Następnie głos zajął Radny Rady Powiatu, Pan Jan Pikulik, który oznajmił, że Powiat Pilski na 

przestrzeni swojej działalności nie jest jednostką organizacyjną jest samorządem powiatowym.  W 

swojej konfiguracji jako samorząd  podejmuje zadania samorządowe również w zakresie edukacji 

ponadgimnazjalnej. Na przestrzeni ostatniej kadencji w latach 2006-2010 Rada Powiatu rok rocznie 

miała możliwość zapoznania się ze Strategią Rozwoju Oświaty w Powiecie Pilskim. Strategia ta 

była pochodną dyskusji analizy rynku rolnego na przestrzeni tych lat, w których dokonywały się 

zmiany, przeobrażenia również na terenie Powiatu Pilskiego.  Strategia ta nie była oderwana od 

rzeczywistości.  Zawsze  odpowiadała  na  potrzeby  szczególnie  rynku.  Dodał,  że  jedno  takie 

podstawowe  założenie, które wynikało ze Strategii Rozwoju Oświaty to,  że rynek w Powiecie 

Pilskim  potrzebuje  przede  wszystkim  fachowców.  Fachowców  o  poziomie  wykształcenia  przy 

najmniej  zawodowym.  Działania,  które  są  podejmowane,  czy  były podejmowane  przez  szkoły 

ponadgimnazjalne na przestrzeni ostatnich lat, czyli wprowadzanie nowych kierunków kształcenia 

w szkołach ponadgimnazjalnych, np. rozbudowane szkoły policyjne w Zespole Szkół Nr 2 w Pile, 

nowe kierunki kształcenia w Zespole Szkół Gastronomicznych. Od września br. prawdopodobnie 

rusza nowy kierunek  kształcenia młodzieży z perspektywą, ponieważ jest to przyszłościowy zawód 

-  technik,  operator  odnawialnych  źródeł  energii  w Zespole  Szkół  Techniczno  –  Rolniczych  w 

Nieżychowie.  W  Zespole  Szkół  Ponadgimnazjalnych  w  Łobżenicy  rozważa  się  możliwość 

wprowadzenia  nowego  kierunku  kształcenia  o  profilu  służb  mundurowych,  wojskowo  – 

policyjnych, ale raczej wojskowych – powiedział Radny. Stwierdził, że dyrektorzy szkół również 

reagują na potrzeby rynku, podobnie jak w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Wyrzysku. 

Radny,  Pan Leonard  Borowczyk oznajmił,  że  Pan Radny Rady Powiatu  nie  usatysfakcjonował 

Radnego swoją odpowiedzią, dlatego, że Radnego intencją nie jest analiza wykształcenia, która 

zostanie  zebrana  z  poszczególnych  szkół,  w  poszczególnych  grupach  zawodowych.  Radnemu 

chodzi o zapotrzebowanie na zatrudnienie w poszczególnych grupach zawodowych na przestrzeni 

lat wynikającej z analizy rozwoju Powiatu. Jeśli takiego dokumentu nie ma, to Radny chciałby 

wiedzieć,  czy  będziecie  go  tworzyć  na  podstawie  oczywiście  obiektywnych  danych,  a  nie 

wymyślonych.

Jako kolejny głos zajął Radny, Pan Stefan Rymer, który odniósł się do wcześniejszej wypowiedzi 

Pana  Sekretarza,  czy można traktować złożoną  deklarację  przez  Pana  Sekretarza  jako  gwarant 

uczestnictwa we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej i Rady Powiatu Pani Prezes bądź 

Pana dyrektora ds.  medycznych.  Dlaczego pytam? – powiedział  Radny -  dlatego,  że  będzie  to 

bardzo poważne spotkanie. Skoro w dniu dzisiejszym nie możemy uzyskać odpowiedzi na zadanie 
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pytanie to, oby nie było tak samo na tej  komisji,  bo my jako Rada możemy jedynie grzecznie 

prosić. Po czym dodał, że takie zaproszenia są wysyłane. Ta nieobecność wynika z prostej rzeczy, 

ponieważ  na  Dożynkach  w  Falmierowie  było  powiedziane,  że  Zarząd  Spółki  nie  będzie 

uczestniczył w Sesji. Właśnie od tego momentu zaprzestano uczestnictwa w Sesji.

Głos zajął Wojciech Szutkowski – Sekretarz, który potwierdził, że Pani Prezes i Pan Dyrektor ds. 

medycznych otrzymali zaproszenie na wspólne posiedzenie komisji i uzyskał informację, że mają 

zaplanowany udział w pracach tej Komisji. Powiedział, że Pan Dyrektor ds. medycznych na pewno 

będzie uczestniczył w tej komisji. natomiast Pani Prezes często związana jest z sytuacjami takimi, 

że  musi  walczyć  cały czas  o  kontrakty w NFZ i  zawalczyć  o  lepsze  sytuacje  dla  szpitala.  W 

związku z tym Pani Prezes musi wybierać. Ponadto dodał, że Pan Starosta również zapowiedział 

swój  osobisty  udział  we  wspólnym  posiedzeniu.  Jednocześnie  w  imieniu  Pana  Starosty 

poinformował, że w dniu dzisiejszym Pan Starosta nie mógł uczestniczyć osobiście w sesji za co 

bardzo mocno przeprosił. Stąd oddelegował Sekretarza i Skarbnika. Pan Starosta podtrzymuje chęć 

uczestniczenia w Sesjach Rady Miasta Wyrzysk.

Jako kolejny głos zajął Radny, Pan Józef Jasik, który wrócił do swojego zapytania z poprzedniej 

sesji  zgłaszanego do przedstawiciela Zarządu Powiatu.  Chodzi o wjazd z byłej  10 do budynku 

Urzędu Pracy, Wydziału Komunikacji. W związku z tym radny zapytał, czy temu tematowi nadano 

bieg załatwienia sprawy dlatego że poza tym, iż była deklaracja, że temat zostanie załatwiony to 

również zgłaszaliśmy to od kilku lat w formie pisemnej jako Spółdzielnia Mieszkaniowa.

W dalszej kolejności o głos poprosił Radny Rady Powiatu, Pan Jan Pikulik, który skierował te 

słowa do Pana Przewodniczącego Stefana Rymera. Podziękował za tytuł, po czym powiedział, że 

od 3 grudnia ubiegłego roku nie pełni już funkcji Starosty. Na swoje usprawiedliwienie powiedział, 

że nie uczestniczył w Dożynkach w Falmierowie, ponieważ tego samego dnia były Dożynki w 

Śremie – Wielkopolskie. Więc nie wiem – powiedział jakie były uzgodnienia i deklaracje przez 

kogo składane na Dożynkach w Falmierowie. W związku z tym poprosił o kierowanie pytań do tej 

osoby, która te deklaracje składała. Natomiast Radny powiedział,  że zdaje sobie sprawę z całej 

zakulisowej  sprawy obecności Pani Prezes na sesjach Rady Miejskiej  w Wyrzysku i  z radnego 

punktu  widzenia  ataków  radnych  na  Szpital  Powiatowy.  Dodał,  że  ta  sprawa  była  kiedyś 

przedmiotem  obrad  jednego  z  posiedzeń  Zarządu  Powiatu,  na  którym  doszliśmy  do  takiego 

przekonania, że radni Rady Miejskiej posiadają prawo i obowiązek sygnalizowania i artykułowania 

wszelkich potrzeb i spraw, problemów dotyczących opieki medycznej i szpitalnej w miejscowości 
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Wyrzysk.  Natomiast  jednostką organizacyjną prowadzącą  Szpital  Powiatowy Spółkę  z  o.o.  jest 

Rada Nadzorcza,  Walne Zgromadzenie Wspólników i Zarząd Powiatu.  Natomiast  z formalnego 

punktu widzenia każda uwagę, zapytanie, czy interpelację zgłaszaną na sesji Rady Miejskiej można 

przekazać do organu prowadzącego Szpitala Powiatowego Spółka z o.o.  w Wyrzysku, czyli  do 

Zarządu Powiatu w Pile jako odpis z protokołu i na pewno organ ten w postaci Zarządu udzieli 

odpowiedzi. Natomiast taka bezpośrednia relacja nie zawsze sprzyjała dobremu wizerunkowi w 

dyskusjach, które najczęściej były podyktowane jakimiś podpowiedziami i słuchami, które krążyły 

po Wyrzysku.

Następnie  głos  zajął  Radny,  Pan  Lech  Ozimina,  który  oznajmił,  iż  nie  wiedział,  że  20  lat 

demokracji i jeszcze się zamyka usta. Radny powiedział, że nie reprezentuje tylko Oziminy, ale 

wyborców, jest na spotkaniu w różnych środowiskach i nie wymyśla sobie problemów tylko mówi 

o problemach, które są w tym środowisku i które dla dobra tego społeczeństwa należy rozwiązać. 

Oznajmił, iż nie jest pacjentem tego szpitala, jednak nie chciałby trafić do szpitala kiedy będzie 

miał mieć zrobione badanie i okaże się, że aparat jest od 4 miesięcy nieczynny. Radny powiedział, 

że cieszy się z tego, że ten szpital się rozwija. Wspólnym celem powinna być sytuacja, żeby było 

lepiej,  a  nie  gorzej.  Powiedział,  że  Radny  Powiatowy  powiedział,  że  my  źle  mówimy, 

niemerytorycznie,  że  pewne sprawy są  naciągane.  Radny oznajmił,  iż  widzi  problemy szpitala 

zgłaszane przez społeczeństwo. Jednak najlepszym rozwiązaniem byłoby, aby Zarząd tego szpitala 

uczestniczył w sesji, a my byśmy sobie mówili o problemach, które nam zgłaszają wyborcy. 

Jako kolejny głos zajął Radny Rady Powiatu w Pile, Pan Kazimierz Wasiak, który oznajmił, że my 

naprawdę nie  mamy się  co  między sobą boksować.  Problem szpitala  istnieje  i  musimy zrobić 

wszystko, aby w najbliższym czasie doszło do konfrontacji między nami jako radnymi, a Zarządem 

Szpitala. Ja wiem powiedział radny, że oni są spółką, jednak powiedział, że nad spółką jest jeszcze 

Rada Nadzorcza, jest Zarząd jako Zgromadzenie Wspólników i myślę, że sobie z tym tematem 

poradzimy. Im wcześniej się za to weźmiemy tym lepiej.

Radny Rady Powiatu, Pan Jan Pikulik – powiedział, że dyskusja na temat funkcjonowania Szpitala 

Powiatowego w Wyrzysku nie miała chyba zamiaru dopuścić do myśli konfrontacyjnych. Jeżeli 

uspołecznimy ten Szpital, dopuścimy samorządy gminne poprzez wykup tych akcji, zwiększy się 

kontrolę  samorządową  nad  spółką  kapitałową,  spółką  prawa  handlowego  to  wówczas  będzie 

możliwość  instrumentalnie,  merytorycznie  wpływać  na  funkcjonowanie  tej  placówki  ochrony 

zdrowia.  Na  dzień  dzisiejszy  organem prowadzącym jest  Powiat.  Szpital  ma  właściciela.  Jeśli 
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natomiast w roku 2012 po zamknięciu likwidacji dotychczasowego ZOZ -u istnieje taka możliwość 

zwrócenia się do ościennych gmin, czyli Wyrzyska, Łobżenicy, Białośliwia, Wysokiej, Miasteczka 

Krajeńskiego z zapytaniem, czy życzą sobie sprawować bezpośrednią kontrolę samorządową nad tą 

placówką ochrony zdrowia i myślę powiedział Radny, że wtedy Rada Powiatu nie będzie w tym 

momencie stroniła, aby zwiększyć opiekę i troskę nad Szpitalem Powiatowym w Wyrzysku.

Na zakończenie głos zajął  Radny,  Pan Ireneusz Przydział,  który oznajmił,  że odcinek drogi od 

Żelazna  w  kierunku  Bnina,  Jadwiżyna  jest  drogą  powiatową  i  z  obu  stron  zaczynają  być 

podmywane pobocza. Dodał, że jest to droga bardzo wąska i z zakrętem i w związku z tym przy 

mijaniu, czy wyprzedzaniu część samochodów zjeżdża poza linię szosy.

Ponadto Radny powiedział, iż wie, że obwodnica południowa nie została jeszcze skończona. Nie 

mniej  jednak zwrócił  się  z  prośbą,  aby w pierwszej  kolejności  tam gdzie  został  wylany asfalt 

wykonać  wjazdy,  w  szczególności  we  wsi  Bąkowo,  ponieważ  nie  idzie  tam wjechać,  ani  też 

wyjechać jak i w tych miejscach, w których nie zostały zrobione.

Kolejna sprawa, którą poruszył Radny dotyczyła rowu odprowadzającego na wysokości Dąbek. 

Rów ten nie będzie spełniał swojego zadania, ponieważ woda przez ten rów będzie spływać na pola 

do wsi Konstantynowo. Zwrócił się z prośbą, aby Pan Dyrektor Tomczyk przejechał ze swoimi 

służbami i te tereny posprawdzał.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że nie uzyskał żadnej odpowiedzi, żadnej akceptacji w zakresie 

swojej  wcześniejszej  wypowiedzi.  Być  może  jest  to  milcząca  akceptacja  dotycząca  wjazdu do 

Urzędu Pracy i na dzień dzisiejszy może to tak potraktować.

Wojciech Szutkowski – Sekretarz powiedział, że nie umie na chwilę obecną udzielić jednoznacznej 

odpowiedzi. W związku z tym zapytał Panią Burmistrz, czy  droga krajowa utraciła już status drogi 

krajowej i jest drogą gminną? Jeśli tak, to jest problem pomiędzy powiatem, a gminą.

Maria Bratkowska – Burmistrz oznajmiła, że dawny odcinek drogi krajowej nr 10 ten, który został 

zastąpiony obwodnicą z mocy ustawy jest drogą gminną. Natomiast sprawy przekazania majątku to 

jest odrębna sprawa, jeśli chodzi o działki, wartość tego majątku. Przekazano nam jedynie pewne 

dokumenty odnośnie dawniejszej 10. Muszą być przekazane grunty pod tą drogą i wyłączone ze 

Skarbu Państwa, po czym dodała, że sprawy te nie zostały jeszcze zakończone. 

O  godzinie  14.05  Przewodniczący  Rady zarządził  przerwę  w  obradach  do  godziny  14.15.  Po 
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przerwie o godzinie 14.17 obrady wznowiono przy obecności 14 radnych.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2011 - 2038

Głos  zabrała  M.  Bratkowska  –  Burmistrz  Wyrzyska,  która  poinformowała,  że  jeśli  chodzi 

Wieloletnią Prognozę Finansową jest to dokument, który występuje po raz pierwszy w tym roku. 

Obowiązek  sporządzania  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  wynika  z  ustawy  o  finansach 

publicznych z 2009 r. Obowiązuje nas w tej kwestii od 2011 r. Jest to dokument, który musi być 

uchwalany łącznie  z  budżetem. Dodała,  że  jest  to  dokument  tak  samo dynamiczny jak budżet, 

będzie się zmieniał wraz ze zmianami budżetu o ile zmiany budżetu będą powodowały podstawowe 

zmiany tego dokumentu. Dokument został przedstawiony na komisjach jak również autopoprawki. 

Wieloletnia Prognoza Finansowa składa się z Wieloletniej Prognozy Finansowej  jak i z Wykazu 

Przedsięwzięć. Poinformowała, że Wykaz Przedsięwzięć obejmuje tylko te przedsięwzięcia, które 

przekraczają rok 2011, a są już zawarte umowy na całość zobowiązań bądź w części zobowiązań, 

które mają być dalej realizowane. Sumy tych przedsięwzięć mają wpływ na dokument podstawowy 

jakim jest Wieloletnia Prognoza Finansowa. Pierwotnie dokument ten posiadał nieco inne kwoty, 

ale po autopoprawkach, które zostały zaproponowane na posiedzeniach komisji muszą być spójne z 

projektem budżetu, stąd wszelkie autopoprawki, które były omówione szczegółowo na komisjach i 

przedstawione w części na piśmie, a w części były w dniu komisji przedstawione ustnie. W dniu 

dzisiejszym wszystkie te autopoprawki jak i dokumenty w takim ostatecznym brzmieniu zostały 

doręczone.  Więc  wszystkie  te  autopoprawki  przekładają  się  na  kwoty  ogólne  budżetu,  zatem 

również na kwoty,  które  są w Wieloletniej  Prognozie  i  muszą być  spójne z  tym budżetem. Po 

autopoprawkach do Wieloletniej Prognozy Finansowej zamyka się ten dokument kwotami w 2011 r. 

- kwota dochodów w wysokości 34.731.129 zł, wydatki – 44.318.750 zł, przychody – 11.303.421 

zł,  rozchody budżetu,  czyli  spłaty kredytów i  pożyczek – 1.715.800 zł  i  wynik budżetu minus 

9.587.621 zł. Deficyt ten jest tylko i wyłącznie związany z realizacją inwestycji. Nie mamy żadnych 

kredytów na wydatki  bieżące,  zresztą  być  nie  może,  ponieważ przepisy na to  nie  pozwalają  – 

powiedziała Burmistrz. Na zakończenie Pani Burmistrz poinformowała, że opinia z dnia 15 grudnia 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej jest pozytywna.

Przewodniczący, Pan Ireneusz Przydział po zakończonym wystąpieniu Pani Burmistrz powiedział, 

że przedmiotowy dokument był przedmiotem obrad komisji. Dodał, że z przedstawionych opinii 

przez poszczególne komisje wynika, że wszystkie opinie były pozytywne. 

W związku z tym Przewodniczący zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać jeszcze głos?
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Dyskusji nie nawiązano

Następnie  Przewodniczący,  Pan  Ireneusz  Przydział  przedstawił  treść  projektu  uchwały  wraz 

autopoprawkami, a następnie przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr V/40/11 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

2) uchwalenia budżetu Gminy Wyrzysk na 2011 rok.

Głos zabrał Przewodniczący, Pan Ireneusz Przydział, który na wstępie poinformował, że podjęcie 

uchwały budżetowej na sesji Rady Miejskiej powinno zostać poprzedzone:

1) przedstawieniem projektu  uchwały  budżetowej  przez  Burmistrza  lub  osobę  przez  niego 

wyznaczoną;

2) przedstawieniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

przez Burmistrza lub osobę przez niego wyznaczoną;

3) odczytaniem opinii lub wniosków komisji Rady Miejskiej o projekcie uchwały budżetowej 

przez ich przewodniczących lub wyznaczonych członków komisji;

4) przedstawieniem  stanowiska  Burmistrza  w  sprawie  opinii  lub  wniosków  komisji  Rady 

Miejskiej o projekcie uchwały budżetowej;

5) przedstawieniem  przez  Burmistrza  lub  osobę  przez  niego  wyznaczoną  autoporawek 

Burmistrza do projektu uchwały budżetowej;

6) głosowaniem wniesionych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały budżetowej;

7) dyskusję nad projektem uchwały budżetowej;

8) głosowaniem projektu uchwały budżetowej.

W związku z powyższym, Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Burmistrz o przedstawienie 

projektu budżetu.

Głos  zabrała  Burmistrz  –  Pani  Maria  Bratkowska,  która  oznajmiła,  że  projekt  budżetu 

przedstawiony Radzie i omawiany na komisjach ustalał dochody budżetu na rok 2011 w łącznej 

kwocie 33.766.832 zł,  z tego bieżące dochody 32.201.832 zł,  dochody majątkowe w wysokości 

1.565.000  zł.  Kwoty  te  w  szczegółach  podane  zostały  w  załączniku  nr  1  –  poinformowała 

Burmistrz.  Dochody,  o  których  mowa  w ust.  1  obejmują  w  szczególności:  dotacje  celowe  na 

realizację  zadań z  zakresu administracji  rządowej  i  innych zadań zleconych gminie  odrębnymi 

ustawami, zgodnie z załącznikiem Nr 3, dotacje celowe na realizację zadań realizowanych w drodze 

umów lub porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego, zgodnie z załącznikiem Nr 4, 

dotacje i środki na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem środków, 

o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych. Ustala się wydatki budżetu 
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na 2011 rok w łącznej kwocie 42.379.953 zł, z tego na wydatki bieżące w kwocie 32.073.800,53 zł, 

na  wydatki  majątkowe  w kwocie  10.306.152,47  zł,  zgodnie  z  załącznikiem Nr  2.  Wydatki,  o 

których  mowa  w  ust.  1  obejmują  w  szczególności:  wydatki  na  realizację  zadań  z  zakresu 

administracji  rządowej  i  innych  zadań  zleconych  gminie  odrębnymi  ustawami,  zgodnie  z 

załącznikiem Nr 3, wydatki na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień 

między jednostkami samorządu terytorialnego, zgodnie z załącznikiem Nr 4, wydatki na programy 

finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5, ust. 1 pkt 2 i 3 w części związanej z 

realizacją zadań gminy.  Wydatki majątkowe budżetu na 2011 rok przedstawia załącznik Nr 10. 

Ponadto  poinformowała,  że  deficyt  w  projekcie  budżetu  w  kwocie  8.613.121  zł  zostanie 

sfinansowany  przychodami  z  tytułu  kredytów  w  kwocie  6.913.121  zł  i  pożyczek  w  kwocie 

1.700.000 zł. Określa się łączną kwotę planowanych przychodów budżetu w wysokości 10.368.921 

zł,  zgodnie z załącznikiem Nr 5.  Łączna kwota planowanych rozchodów budżetu w wysokości 

1.755.800 zł,  zgodnie  z  załącznikiem Nr 5.  Określa  się  limit  zobowiązań z  tytułu  zaciąganych 

kredytów i pożyczek w kwocie 10.568.921 zł,  w tym na pokrycie występującego w ciągu roku 

przejściowego deficytu budżetu w kwocie 200.000 zł. Ustala się również zestawienie planowanych 

kwot  dotacji  udzielanych  z  budżetu  gminy,  z  tego  dotacje  dla  jednostek  sektora  finansów 

publicznych, dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych, zgodnie z załącznikiem Nr 

6. Określa się przychody i koszty samorządowego zakładu budżetowego, zgodnie z załącznikiem 

Nr 7. Ustala się kwoty i zakres dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu budżetowego, 

zgodnie z załącznikiem Nr 6. Paragraf 10 obejmuje upoważnienia dla Burmistrz. Dochody z tytułu 

wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 192.875 zł przeznacza się na 

wydatki  na  realizację  zadań  określonych  w  gminnym  programie  profilaktyki  i  rozwiązywania 

problemów  alkoholowych  w  wysokości  191.875  zł,  w  gminnym  programie  przeciwdziałania 

narkomanii w wysokości 1.000 zł. Dochody z wpływów z tytułu opłat i kar, o których mowa w art. 

402 ust. 2-6 ustawy Prawo ochrony środowiska przeznacza się na finansowanie ochrony środowiska 

w zakresie określonym w art.  400 ust.  1 pkt 2,5,8,9,15,16,21-25,29,31,32 i 38-42 w warunkach 

określonych  w  art.  403  ust.  2,  zgodnie  z  załącznikiem  Nr  8.  Tworzy  się  rezerwy  ogólną  w 

wysokości  43.306  zł,  celowe  w wysokości  144.306  zł,  z  tego  na  realizację  zadań  własnych  z 

zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie 77.268 zł,  na dotację celową na pomoc finansową 

udzielaną Powiatowi Pilskiemu na dofinansowanie własnych zadań bieżących,  przeznaczoną na 

eksploatację  stałego  łącza  transmisji  danych  do  Systemu  Centralnej  Ewidencji  Pojazdów  i 

Kierowców  CEPIK  łączącego  Oddział  Komunikacji  w  Wyrzysku  z  Wydziałem  Komunikacji 

Starostwa Powiatowego w Pile w kwocie 10.717 zł, na potencjalne zobowiązania Gminy Wyrzysk z 

tytułu udzielonego poręczenia finansowego za zobowiązania WTBS Spółka z o.o. w Wyrzysku z 
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tytułu  kredytu  zaciągniętego  na  sfinansowanie  przedsięwzięcia  inwestycyjno  –  budowlanego  – 

budowa  budynku  mieszkalnego  w  Wyrzysku  ul.  Akacjowa  w  kwocie  45.921  zł,  na  pokrycie 

kosztów związanych z pobytem w Izbie Wytrzeźwień mieszkańców Gminy Wyrzysk znajdujących 

się w stanie nietrzeźwości, którzy swoim zachowaniem dają powód do zgorszenia, znajdują się w 

okolicznościach zagrażających ich życiu lub zdrowiu albo zagrażają zdrowiu lub życiu innych osób 

w kwocie 10.400 zł.  Wyodrębnia  się  również  fundusz sołecki  według zestawienia  wydatków z 

podziałem kwot oraz określeniem przedsięwzięć do realizacji poszczególnych sołectw, zgodnie z 

załącznikiem Nr 9.

Pani Burmistrz oznajmiła,  że w tym kształcie projekt budżetu został  zaopiniowany przez Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej,  Uchwałą Składu Orzekającego z dnia 15 grudnia 

2010 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wyrzysk na 

2011 r. Skład Orzekający RIO wyraził opinię pozytywną. Ponadto Pani Burmistrz odczytała kolejną 

opinię  wiążącą  się  z  projektem  budżetu,  Uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  możliwości 

sfinansowania deficytu budżetu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej na 2011 rok. Jest to 

Uchwała z 15 grudnia. Skład Orzekający wyraził opinię pozytywną o możliwości sfinansowania 

deficytu budżetu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wyrzysk  na 2011 

rok, gdzie w uzasadnieniu wskazano, że relacja planowanego deficytu do planowanych dochodów 

wynosi  25,51%  jak  również  zachowany  został  wymóg  dotyczący  dopuszczalnego  limitu  15% 

planowanych dochodów spłaty zobowiązań jak również jeśli  chodzi o zadłużenie,  które jeszcze 

obowiązuje według starych zasad z poprzedniej ustawy i jest tam próg graniczny 60%, natomiast u 

nas byłby to deficyt 25,51% w stosunku do dochodów.

Zabierając  głos  Przewodniczący  Rady,  Pan  Ireneusz  Przydział  przystąpił  do  realizacji  pkt  3) 

odczytania opinii lub wniosków komisji Rady Miejskiej o projekcie uchwały budżetowej przez ich 

przewodniczących lub wyznaczonych członków Komisji.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 

Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały  projekt 

budżetu.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego i Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska w dniu 18 lutego, komisje pozytywnie 

jednogłośnie zaopiniowały projekt budżetu oraz zgłoszone autopoprawki.

W dalszej części Przewodniczący Rady poprosił Panią Burmistrz o przedstawienie stanowiska w 

sprawie opinii lub wniosków komisji Rady Miejskiej o projekcie uchwały budżetowej.
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Głos zabrała Burmistrz – M. Bratkowska, która oznajmiła, że nie było wniosków Komisji Rady 

Miejskiej w stosunku do projektu uchwały budżetowej. Opinie komisji Rady były pozytywne, w 

związku z tym Burmistrz stanowiska nie zajmuje, ponieważ jest zadowolony z tych pozytywnych 

opinii. Wniosków do projektu uchwały budżetowej również nie ma więc stanowiska Pani Burmistrz 

w tym temacie również nie ma. 

O godzinie 14.35 na salę obrad przybył Radny, Pan Piotr Kuna. Od tej chwili Rada pracowała przy 

stanie 15 radnych.

Następnie  Przewodniczący  Rady  poprosił  Panią  Burmistrz  o  przedstawienie  autopoprawek  do 

projektu uchwały budżetowej.

Głos  zabrała  M.  Bratkowska  –  Burmistrz,  która  poinformowała,  że  autopoprawki  były 

przedstawione na posiedzeniach komisji  dokumentem datowanym z 11.02.2011 r.  na piśmie jak 

również  były  przedstawione  aktualne  autopoprawki  w  czasie,  kiedy  odbywały  się  komisje.  W 

związku z tym Pani Burmistrz uznała, że prawidłowo będzie jeśli tak, jak są paragrafy w uchwale 

dotyczące  dochodów,  dalej  wydatków,  Pani  Burmistrz  przedstawi  autopoprawki  w  pierwszej 

kolejności te z dnia 11.02.br., co do dochodów i wydatków. W następnej kolejności autopoprawki, 

które  zostały  ustnie  przedstawione  na  posiedzeniach  komisji,  z  tymże  autopoprawki  Nr  II  nie 

obejmują już dochodów dotyczą tylko wydatków.

Jeśli chodzi o autopoprawki do projektu budżetu Gminy w części dochodowej to zwiększa się plan 

dochodów o kwotę 1.082.922 zł w dziale 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, 

kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa, rozdział 75108 Wybory do Sejmu i Senatu, § 2010 

Dotacje celowe otrzymane  z budżetu państwa na realizację zadań bieżących z zakresu administracji 

rządowej  oraz  innych  zadań  zleconych  gminie  ustawami 

28.399  zł.   Dział  756  Dochody  od  osób  prawnych,  od  osób  fizycznych  i  od  innych  osób 

nieposiadających  osobowości  prawnej  oraz  wydatki  związane  z  ich  poborem,  rozdział  75616 

Wpływy  z  podatku  rolnego,  podatku  leśnego,  podatku  od  spadków  i  darowizn,  podatku  od 

czynności cywilnoprawnych oraz podatków i opłat, § 0310 Podatek od nieruchomości 118.625 zł 

zwiększenia planu  dochodów dokonuje się na wskutek utraty prawa do zwolnienia z podatku od 

nieruchomości przez  2 zakłady pracy chronionej. Następnie dział 758 Różne rozliczenia, rozdział 

75814 Różne  rozliczenia  finansowe,  §  0970 Wpływy z  różnych dochodów 566.898 zł  w tym: 

przyznanie  pomocy  z  Agencji  Restrukturyzacji  i  Modernizacji  Rolnictwa,  w  ramach  działania 

„Odnowa  i  rozwój  wsi”  objętego  PROW  na  lata  2007-2013  w  kwocie  400.000  zł, zwrot 

bezpośredni  z  Urzędu  Skarbowego  nadwyżki  podatku  VAT za  miesiąc  XI  i  XII  2010  roku  w 
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wysokości  166.898 zł. Dział 852 Pomoc społeczna, rozdział 85295 Pozostała działalność, § 2030 

Dotacje  celowe  otrzymane  z  budżetu  państwa   na  realizację  własnych  zadań  bieżących  gmin 

(związków gmin)  47.500 zł środki na dofinansowanie przyznane przez Wojewodę Wielkopolskiego 

w m-cu styczniu  na  realizację programu wieloletniego  pod nazwą „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” w 2011 roku. Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 90095 

Pozostała działalność,  § 6207 Dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem 

środków europejskich oraz środków, o których mowa w art.15 ust.1 pkt 3 oraz ust.3 pkt 5 i 6 ustawy 

lub  płatności  w ramach budżetu środków europejskich:  -  jest  kwota  355.000 zł  -  dokonuje się 

zmiany na kwotę 676.500 zł, zwiększenia planu dokonuje się w wyniku wprowadzenia przesuniętej 

z 2010 roku dotacji celowej, pomniejszonej stosownie do potrzeb realizacji zadania zmienionego 

montażu finansowego oraz zgodnie z harmonogramem rzeczowo-finansowym.

W punkcie 2 zmniejsza się plan dochodów budżetowych o kwotę 118.625 zł, w dziale 756 Dochody 

od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych osób nieposiadających osobowości prawnej oraz 

wydatki związane z ich poborem, rozdział  75616 Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, 

podatku od spadków i darowizn, podatku od czynności cywilnoprawnych oraz podatków i opłat, § 

2680 Rekompensaty utraconych dochodów w kwocie 118.625 zł,  zmniejszenia planu dochodów 

dokonuje się w związku utratą prawa do zwolnienia z podatku od nieruchomości przez 2 zakłady 

pracy chronionej.

Po  zakończonym  wystąpieniu  Pani  Burmistrz,  Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  do 

przedstawionych autopoprawek dotyczących dochodów projektu budżetu ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos?

Dyskusji nie nawiązano.

W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  głosowania.  W  wyniku  głosowania 

autopoprawki dotyczące dochodów projektu budżetu Gminy Wyrzysk na 2011 rok zostały przyjęte 

jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Następnie Pani Burmistrz przedstawiła autopoprawki Nr I  w części dotyczącej wydatków budżetu 

Gminy Wyrzysk na 2011 rok. 

Zwiększa się  wydatki  budżetowe o kwotę 306.927 zł  w dziale  700 Gospodarka mieszkaniowa, 

rozdział  70005  Gospodarka  gruntami  i  nieruchomościami   36.604  zł  -  §  4300  Zakup  usług 

pozostałych  36.604  zł,  zwiększenia  planu   dokonuje  się  w  związku  z  przebudową  linii 

światłowodowej przy ul. Podgórnej w Wyrzysku.  Dział 751 Urzędy naczelnych organów władzy 

państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa, rozdział 75108 Wybory do Sejmu i Senatu 
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28.399  zł  -  §  3030  Różne  wydatki  na  rzecz  osób  fizycznych  16.830  zł,  -  §  4110  Składki  na 

ubezpieczenia  społeczne  455,74  zł,  -  §  4120  Składki  na  Fundusz  Pracy  73,50  zł  -  §  4170 

Wynagrodzenia bezosobowe 3.150 zł, - § 4210 Zakup materiałów i wyposażenia  7.717,48 zł, - 

§  4410  Podróże  służbowe  krajowe  172,28  zł,  zwiększenia  planu  dokonuje  się  z  związku  z 

przeprowadzeniem  uzupełniających  wyborów  do  Sejmu  i  Senatu.   Dział  757  Obsługa  długu 

publicznego,  rozdział  75702  Obsługa  papierów wartościowych,  kredytów i  pożyczek  jednostek 

samorządu  terytorialnego  30.424  zł,  §  4300  Zakup  usług  pozostałych  30.424 zł,  w  związku  z 

przeniesieniem części zadań z 2010 roku na 2011 rok, zostały wyszacowane nowe wartości prowizji 

od kredytów przewidzianych do zaciągnięcia w 2011 roku. Dział 852, Pomoc społeczna 81.500 zł, 

rozdział 85219 Ośrodki pomocy społecznej 34.000 zł, - § 4110 Składki na ubezpieczenia społeczne 

9.770 zł, - § 4270 Zakup usług remontowych 8.230 zł, - § 4300 Zakup usług pozostałych  5.000 zł, - 

§ 4580 Pozostałe odsetki  11.000 zł, środki na zwiększenie planu pochodzą ze zmniejszenia planu w 

pkt.2 i przeznacza się na sfinansowanie koniecznych zakupów na usługi remontowe i pozostałe oraz 

na zapłatę  zaległości  i  odsetek wynikających z wezwania do zapłaty ZUS z dnia  21.01.2011 r. 

dotyczącego rozliczenia składek od 1999 roku. Rozdział 85295 Pozostała działalność 47.500 zł, - § 

3110 Świadczenia  społeczne  47.500 zł,  środki   na  dofinansowanie  przyznane  przez  Wojewodę 

Wielkopolskiego na  realizację  programu wieloletniego  pod nazwą „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” w 2011 r.  Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 90001 

105.000 zł, Gospodarka ściekowa i ochrona wód, § 4150 Dopłaty w spółkach prawa handlowego - 

wydatki budżetowe obejmują dopłaty w spółkach prawa handlowego – PWiK w Wyrzysku Spółka z 

o. o.Wydatki stanowią dopłaty do stawek za odprowadzenie ścieków określonych w taryfach w 

wysokości określonej do uchwały XL/325/10 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 26.02.2010 r. w 

sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków 

oraz ustalenie dopłat do taryf za zbiorowe odprowadzenie ścieków. Dział 926 Kultura fizyczna, 

rozdział  92605  Zadania  w  zakresie  kultury  fizycznej  25.000  zł  -  §  4210  Zakup  materiałów  i 

wyposażenia  5.000 zł,  -  § 4270 Zakup usług remontowych 20.000 zł  środki te przeznacza się 

remont pomieszczeń w budynku komunalnym z przeznaczeniem na zaplecze socjalne zespołu boisk 

wielofunkcyjnych w Osieku n.Not.

Zmniejsza się wydatki budżetowe o kwotę 34.000 zł w dziale 852 Pomoc społeczna, rozdział 85216 

Zasiłki  stałe,  34.000  zł,  §  3110 Świadczenia  społeczne  zmniejszenie  finansowania  ze  środków 

świadczeń społecznych w związku z interpretacją Ministra Finansów nr FSO/063/3/747/WWP/10 z 

dnia 11.10.2010 r. cd do finansowania.

Dalsze  zmiany  w  planie  wydatków  budżetowych  w  dziale  600  Transport  i  łączność,  §  4170 

Wynagrodzenia bezosobowe - jest kwota 32.000 zł - dokonuje się zmiany na kwotę 52.000 zł, § 
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4300 Zakup usług pozostałych - jest kwota 197.000 zł, - dokonuje się zmiany na kwotę 177.000 zł, 

w  wyniku  prowadzonego  postępowania  o  udzielenie  zamówienia  publicznego,  którego  część 

realizowana  będzie  przez  osoby  fizyczne  świadczące  usługi  odśnieżania,  istnieje  potrzeba 

przesunięcia środków pomiędzy paragrafami. Dział 758 Różne rozliczenia, rozdział 75818 Rezerwy 

ogólne i celowe § 4810 Rezerwy - jest kwota 187.612 zł - dokonuje się zmiany na kwotę 186.362 

zł, zmniejszenia dokonuje się w związku z terminową zapłatą przez WTBS Sp. z o.o za m-c styczeń 

zobowiązań z  tytułu zaciągniętych kredytów.  Dział  801 Oświata  i  wychowanie,  rozdział  80101 

Szkoły  podstawowe §  4170  Wynagrodzenia  bezosobowe -  jest  kwota  4.350  zł  -  dokonuje  się 

zmiany na kwotę 8.350 zł, § 4300 Zakup usług pozostałych - jest kwota 221.671 zł - dokonuje się 

zmiany  na  kwotę  217.671  zł,  zmiany  w  planie  o  kwotę  4.000  zł  w  powyższych  paragrafach 

dokonuje się w związku z zawartą umową o dzieło na wykonanie sztandaru. Dział 921 Kultura i 

ochrona dziedzictwa narodowego, rozdział 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby, § 4270 

Zakup usług remontowych - jest kwota 141.303,74 zł - dokonuje się zmiany na kwotę 142.553,74 

zł, zwiększenie planu o kwotę 1.250 zł wynika z zapotrzebowania na poniesienie kosztów na prace 

projektowe  dotyczące  wymiany  systemu  grzewczego  w  świetlicy  wiejskiej  w  Auguścinie.  Na 

realizację  powyższego  zadania  został  złożony  wniosek  w  ramach  działania  PROW 2007-2013 

poprzez LGD „Krajna nad Notecią”.

W załączniku Nr 1 dochody budżetu Gminy Wyrzysk i Nr 2 wydatki budżetu Gminy Wyrzysk na 

2011 rok zmienia się nazwę działu i rozdziału: - jest dział 926 Kultura fizyczna i sport, - powinno 

być dział 926  Kultura fizyczna - jest rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu - 

powinno być 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej. Jest to zmiana wynikająca ze zmiany 

klasyfikacji budżetowej i nazewnictwa poszczególnych podziałek klasyfikacji.

Z powyższych środków, które gmina otrzymała na rachunek budżetu w 2011 roku wprowadza się 

kwoty wydatków na poniższe zadania w kwotach wyszacowanych do realizacji w 2011 roku.

Wydatki majątkowe – zwiększenie 741.999,91 zł w dziale 600 Transport i łączność, rozdział 60016 

Drogi  publiczne  gminne,  §  6050  Wydatki  inwestycyjne  jednostek  budżetowych  zadanie 

inwestycyjne:  Wyrzysk  –  odwodnienie  ul.  Kościuszki  wraz  z  odwodnieniem  budynków 

komunalnych -  zwiększenie  o  kwotę  10.300 zł.  Dział  700 Gospodarka  mieszkaniowa,  rozdział 

70005  Gospodarka  gruntami  i  nieruchomościami,  §  6050  Wydatki  inwestycyjne  jednostek 

budżetowych zadanie  inwestycyjne:  Osiek n/Not.  -  dobudowa gabinetu  stomatologicznego przy 

ośrodku zdrowia - zwiększenie o kwotę 17.500 zł. Dział 600 Transport i łączność, rozdział 60016 

Drogi  publiczne  gminne,  §  6050  Wydatki  inwestycyjne  jednostek  budżetowych  -  zadanie 

inwestycyjne:  Wyrzysk  –  budowa nawierzchni  ul.  Szpitalnej  -  zwiększenie  o  kwotę  25.570 zł, 

zadanie  inwestycyjne:  Wyrzysk-  modernizacja  ulic  wraz  z  chodnikami  na  ODJ  Kwiatowa 
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( przygotowanie dokumentacji) 30.000 zł. Zadanie inwestycyjne : przygotowanie dokumentacji na 

wykonanie  drogi  Falmierowo-  wybudowania,  Polinowo-Gaj  -  zwiększenie  o  kwotę  35.000  zł. 

Zadanie  inwestycyjne:  Wyrzysk  –  przygotowanie  dokumentacji  ul.  Świerkowa -  zwiększenie  o 

kwotę 35.000 zł, zadanie inwestycyjne: Wyrzysk – przebudowa nawierzchni ul. Grunwaldzkiej - 

zwiększenie o kwotę 150.000 zł. Zadanie, które było planowane w 2010 roku, a nie zrealizowane ze 

względu na przebudowę linii energetycznej prowadzoną przez ENEA wprowadza się do realizacji w 

2011  roku.  Dział  754  Bezpieczeństwo  publiczne  i  ochrona  przeciwpożarowa,  rozdział  75412 

Ochotnicze  straże  pożarne,  §  6050  Wydatki   inwestycyjne  jednostek  budżetowych  zadanie 

inwestycyjne:  Wyrzysk – rozbudowa obiektu OSP -  zwiększenie  o kwotę 36.000 zł.  Dział  801 

Oświata i wychowanie, rozdział 80110 Gimnazja, § 6050 zadanie inwestycje: Wyrzysk  - budowa 

hali sportowej dla Szkoły Podstawowej i Gimnazjum Wyrzysk- zwiększenie o kwotę 59.900 zł. 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska,  rozdział 90095 Pozostała działalność - § 

6057 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zadanie inwestycyjne:  Ochrona wód zlewni 

rzeki Noteć – aglomeracja Wyrzysk - zwiększenie o kwotę 321.500 zł. Dział 926 Kultura fizyczna, 

rozdział  92605 Zadania w zakresie  kultury fizycznej  -  §  6050 Wydatki  inwestycyjne jednostek 

budżetowych  zadanie  inwestycyjne  w  ramach  funduszu  sołeckiego:  Dobrzyniewo  -  budowa 

ogrodzenia terenu rekreacyjnego zwiększenie o kwotę 10.629,91 zł - § 6060 Wydatki na zakupy 

inwestycyjne jednostek budżetowych zadanie inwestycyjne: Dobrzyniewo czas na relaks, miejsce 

wypoczynku dla dzieci i dorosłych zwiększenie o kwotę 10.600 zł.

Wydatki majątkowe – zmniejszenie 557.129,91 zł.

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska,  rozdział 90095 Pozostała działalność - § 

6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zadanie inwestycyjne:  Ochrona wód zlewni 

rzeki Noteć – aglomeracja Wyrzysk - zmniejszenie o kwotę 546.500 zł. Dział 926 Kultura fizyczna, 

dział  92605  Zadania  w  zakresie  kultury  fizycznej  -  §  6060  Wydatki  inwestycyjne  jednostek 

budżetowych zadanie inwestycyjne w ramach funduszu sołeckiego: Dobrzyniewo- zakup urządzeń 

na plac zabaw dla dzieci - zmniejszenie o kwotę 10.629,91 zł.

W załączniku Nr 10 do uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2011 rok zmienia  się 

następujący zapis: dział 750 Administracja publiczna, rozdział 75023 Urzędy gmin (miast i miast na 

prawach powiatu), § 6060 Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych - jest: Zakup 

samochodu  służbowego  –  Straż  Miejska   64.000  zł  -  dokonuje  się  zmiany na:  Zakup  sprzętu 

komputerowego i kopiującego w tym kopiarki wielkoformatowej 64.000 zł.

Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  wyżej  przedstawione  autopoprawki,  są  to  autopoprawki  Nr  I 

dotyczące  wydatków. Następnie  Pani  Burmistrz  przedstawiła  autopoprawki  Nr II  –  wydatki  do 

budżetu, są to te autopoprawki, które były zgłaszane ustnie na posiedzeniach komisji.
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Zwiększa się wydatki budżetowe o kwotę 41.776 zł

Dział 852 Pomoc społeczna, rozdział 85219 Ośrodki pomocy społecznej 20.770 zł - § 4110 Składki 

na ubezpieczenia społeczne  9.770 zł, - § 4580 Pozostałe odsetki 11.000 zł, środki na zwiększenie 

planu  przeznacza  się  na  zapłatę  zaległości  i  odsetek  wynikających  z  wezwania  ZUS  z  dnia 

21.01.2011 r.  dotyczącego rozliczenia składek od 1999 roku. Dział 750 Administracja publiczna 

11.430 zł,  rozdział  75011 Urzędy wojewódzkie 340 zł  -  § 4440 Odpisy na zakładowy fundusz 

świadczeń socjalnych 340 zł,  rozdział  75023 Urzędy gmin (miast  i  miast  na prawach powiatu) 

11.090 zł - § 4440 Odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych 11.090 zł zwiększenia planu 

dokonuje się w związku z koniecznością rozliczenia funduszu świadczeń socjalnych za 2010 rok. 

Dział 758 Różne rozliczenia, dział 75702 Obsługa papierów wartościowych  kredytów  i pożyczek 

jednostek  samorządu  terytorialnego  9.576  zł,  §  8110  Odsetki  od  samorządowych  papierów 

wartościowych lub zaciągniętych przez jednostkę samorządu terytorialnego kredytów i pożyczek 

9.576  zł,  zwiększenia  planu  dokonuje  się  w  związku  z  uaktualnieniem  harmonogramu  spłat 

kredytów i pożyczek wynikających z prognozy kwoty długu. 

Zmniejsza się wydatki budżetowe o kwotę  39.081 zł w dziale 750 Administracja publiczna,rozdział 

75011 Urzędy wojewódzkie 340 zł, § 4040 Dodatkowe wynagrodzenie roczne 340 zł. Dział 750 

Administracja publiczna, rozdział 75023 Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu)  11.090 

zł,  §  3020  Wynagrodzenia  osobowe  niezaliczone  do  wynagrodzeń   240  zł, 

§  4040 Dodatkowe wynagrodzenie  roczne 7.850 zł,  §  4300 Zakup usług pozostałych 1.000 zł, 

§ 4360 Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych telefonii komórkowej 1.000 zł, § 4430 

Różne opłaty i  składki  1.000 zł.  Dział  852 Pomoc społeczna,  rozdział  85219 Ośrodki  pomocy 

społecznej  20.770 zł,  § 4210 Zakup materiałów i wyposażenia 5.500 zł,  § 4270  Zakup usług 

remontowych 10.000 zł, § 4300 Zakup usług pozostałych 5.270 zł, środki ze zmniejszenia planu 

przeznacza się na zapłatę zaległości i odsetek wynikających z wezwania ZUS z dnia 21.01.2011 r. 

dotyczącego  rozliczenia  składek  od  1999  roku.  Dział  921  Kultura  i  ochrona  dziedzictwa 

narodowego, rozdział 92109 Domy  i ośrodki kultury,  świetlice i kluby 6.881 zł, § 4270 Zakup 

usług remontowych  6.881 zł.

W niniejszej autopoprawce  dokonuje się usunięcia zapisu z autopoprawki  Nr I z dnia 11.02.2011 r. 

w związku z błędną interpretacją przepisów:

Zwiększenia planu wydatków budżetowych w rozdziale 85219 Ośrodki pomocy społecznej 34.000 

zł, § 4110 Składki na ubezpieczenia społeczne 9.770 zł, § 4270 Zakup usług remontowych 8.230 zł, 

§  4300  Zakup  usług  pozostałych   5.000  zł,  §  4580  Pozostałe  odsetki  11.000  zł,  środki  na 

zwiększenie  planu  pochodzą  ze  zmniejszenia  planu  w pkt.2  i  przeznacza  się  na  sfinansowanie 

koniecznych  zakupów  na  usługi  remontowe  i  pozostałe  oraz  na  zapłatę  zaległości  i  odsetek 

24



wynikających z wezwania do zapłaty ZUS z dnia 21.01.2011 r. dotyczącego rozliczenia składek od 

1999 roku.

Zmniejszenia  planu wydatków budżetowych  34.000 zł, w dziale 852 Pomoc społeczna, rozdział 

85216  Zasiłki  stałe,  34.000  zł,  §  3110  Świadczenia  społeczne,  zmniejszenie  finansowania  ze 

środków  świadczeń  społecznych  w  związku  z  interpretacją  Ministra  Finansów  nr 

FSO/063/3/747/WWP/10 z dnia 11.10.2010 r. cd do finansowania.

Wydatki  majątkowe -   zwiększenie   9.576 zł,  w dziale  926 Kultura  fizyczna  ,  rozdział  92605 

Zadania  w  zakresie  kultury  fizycznej,  §  6060  Wydatki  na  zakupy  inwestycyjne  jednostek 

budżetowych - Dobrzyniewo  czas na relaks, miejsce wypoczynku dla dzieci i dorosłych 9.576 zł.

Ogółem wartość zadania po złożeniu autopoprawek wynosi 10.600 zł.

Wydatki majątkowe – zmniejszenie 412.271 zł,  w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska,  rozdział  90095  Pozostała  działalność,  §  6050  Wydatki  inwestycyjne  jednostek 

budżetowych  zadanie inwestycyjne; Kosztowo- budowa kanalizacji  sanitarnej  -  zmniejszenie o 

kwotę 400.000 zł. Po ocenie stopnia zaawansowania procesu inwestycyjnego stwierdza się, iż na 

rok 2011 możliwe jest wykonanie prac oraz wydatków  z tym związanych na w/w zadaniu jedynie 

do kwoty 400.000 zł. Dlatego dokonuje się zmniejszenia planu wydatków z kwoty 800.000 zł na 

400.000  zł.  Dział  926  Kultura  fizyczna,  rozdział  92601  Obiekty  sportowe,  §  6050  Wydatki 

inwestycyjne  jednostek  budżetowych   2.695  zł,  zmniejszenie  planu  wydatków  budżetowych 

dokonuje się na zadaniu; Budowa boiska z bieżnią i trybunami w Gromadnie.

Dział 926 Kultura fizyczna, rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej 9.567 zł, § 6060 

Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych zadanie inwestycyjne w ramach funduszu 

sołeckiego:  Dobrzyniewo  -  czas  na  relaks,  miejsce  wypoczynku  dla  dzieci  i  dorosłych 

zmniejszenia dokonuje się w związku z mylnie podaną kwotą w autopoprawce nr I ; jest kwota 

10.600 zł, a powinno być 1.024 zł.                                       

W załączniku Nr 5 do Uchwały -  Planowane przychody i rozchody budżetu Gminy Wyrzysk na 

2011 rok zmniejsza się zaciągnięte pożyczki  i kredyty na rynku krajowym  o  kwotę  946.500 zł, w 

tym: - Ochrona wód zlewni rzeki Noteć – aglomeracja Wyrzysk 546.500 zł ( w tym: kredyt na 

kwotę 225.000 zł i pożyczka na kwotę 321.500 zł), -  Kosztowo – budowa kanalizacji sanitarnej  o 

kwotę  400.000 zł.

Po ocenie stopnia zaawansowania procesu inwestycyjnego stwierdza się,  iż na rok 2011 możliwe 

jest wykonanie prac oraz wydatków  z tym związanych  na w/w zadaniach zmniejszając przychody 

o kwotę 946.500 zł. Pozostałe przychody zostaną zrealizowane w latach następnych. W związku z 

tym zmniejsza się przychody w trybie  autopoprawki do budżetu.

W załączniku Nr 6 do Uchwały dokonuje się zmiany zapisu  w pozycji 2. Dotacje dla jednostek 
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spoza sektora  finansów publicznych, Dotacje celowe dział 750, rozdział 75023, § 2830; - jest; 

dotacja  celowa  przeznaczona  na  finansowanie  zadania  zleconego  do  realizacji  w  zakresie 

podtrzymywania  tradycji  narodowej,  pielęgnowania  polskości  oraz  rozwoju  świadomości 

narodowej, obywatelskiej i kulturowej - dokonuje się zmiany na; dotacja celowa przeznaczona na 

finansowanie zadania zleconego do realizacji w zakresie kultury,  sztuki, ochrony dóbr kultury i 

dziedzictwa  narodowego,  podtrzymania  i  upowszechniania  tradycji  narodowej,  pielęgnowania 

polskości oraz rozwoju świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej.

W załączniku Nr 9 do Uchwały Fundusz sołecki w formie zestawienia wydatków dokonuje się 

zmiany w zapisie w pozycji nr 7 sołectwo Gromadno; jest - zakup materiałów i usług związanych z 

remontem świetlicy wiejskiej, dokonuje się zmiany na – zakup materiałów i usług związanych z 

remontem  i wyposażeniem świetlicy wiejskiej.

W załączniku Nr 10 do Uchwały wydatki majątkowe budżetu Gminy Wyrzysk na 2011 rok w dziale 

900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 90095 Pozostała działalność, § 6050 

Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych, zadanie; Kosztowo – budowa kanalizacji sanitarnej 

zmniejsza się o kwotę 400.000 zł. W dziale 926 Kultura fizyczna, rozdział 92601 Obiekty sportowe 

-  §  6050  Wydatki  inwestycyjne  jednostek  budżetowych,  zadanie;  Budowa  boiska  z  bieżnią  i 

trybunami w Gromadnie zmniejsza się o kwotę 2.695 zł.

W załączniku Nr 10 dokonuje się zmiany zapisu w dziale 600 transport i łączność, rozdział 60016 

Drogi publiczne gminne, § 6060 Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych: - jest – 

Zakupy inwestycyjne finansowane w ramach funduszu sołeckiego 12.000 zł  zakup przystanków 

autobusowych  (Falmierowo-  wybudowania,  Kosztowo  –  Krzyżówka,  Kosztowo –  przy  sklepie 

„SAWA”)  -  dokonuje  się  zmiany  na  -  Zakup  przystanków  autobusowych  (Falmierowo- 

wybudowania, Kosztowo – Krzyżówka,  Kosztowo – przy sklepie „SAWA”) 12.000 zł. 

Na  zakończenie  Pani  Burmistrz  oznajmiła,  że  po  tych  autopoprawkach  gdyby  zostały  one 

uwzględnione,  tak  jak  zostały odczytane  budżet  Gminy Wyrzysk  kształtowałby się  w kwotach 

ogółem  następująco. Ustala się dochody budżetu na 2011 rok w łącznej kwocie 34.731.129 zł, z 

tego dochody bieżące w wysokości 32.844.629 zł; dochody majątkowe w wysokości 1.886.500 zł, 

zgodnie z załącznikiem Nr 1. Dochody, o których mowa w ust. 1 obejmują w szczególności; dotacje 

celowe na  realizację  zadań z  zakresu  administracji  rządowej  i  innych  zadań zleconych  gminie 

odrębnymi  ustawami,  zgodnie  z  załącznikiem  Nr  3;  dotacje  celowe  na  realizację  zadań 

realizowanych  w drodze  umów lub  porozumień  między jednostkami  samorządu  terytorialnego, 

zgodnie  z  załącznikiem Nr  4;  dotacje  i  środki  na  finansowanie  wydatków na  realizację  zadań 

finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3. Ustala się wydatki 

budżetu  na  2011  rok  w  łącznej  kwocie  44.318.750  zł,  z  tego:  wydatki  bieżące  w  kwocie 
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32.349.422,53 zł; wydatki majątkowe w kwocie 11.969.327,47 zł,  zgodnie z załącznikiem Nr 2. 

Deficyt budżetu w kwocie 9.587.621 zł zostanie sfinansowany przychodami z tytułu: kredytów w 

kwocie 8.287.621 zł;  pożyczek w kwocie 1.300.000 zł.  Określa  się  łączną kwotę planowanych 

przychodów  budżetu  w  wysokości  11.303.421  zł,  zgodnie  z  załącznikiem  Nr  5.  Zgodnie  z 

załącznikiem  Nr  5  określa  się  łączną  kwotę  planowanych  rozchodów  budżetu  w  wysokości 

1.715.800 zł. Określa się limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek w kwocie 

11.503.421 zł, w tym na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu w 

kwocie 200.000 zł.

Po zakończonym wystąpieniu Pani Burmistrz, Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych 

chciałby zabrać jeszcze głos?

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku  głosowania  autopoprawki  Nr  I  i  II  w części  dotyczącej  wydatków zostały  przyjęte 

jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

W dalszej części Przewodniczący Rady zachęcił do dyskusji nad projektem uchwały budżetowej.

Głos zabrał Radny, Pan Leonard Borowczyk, który powiedział, że po analizie budżetu stwierdził, że 

został  on  przygotowany  w  taki  sposób,  w  którym  wszystkie  zgłaszane  przez  społeczeństwo 

potrzeby w zakresie realizacji infrastruktury, dróg, ulic, chodników i jeszcze innych paru rzeczy są 

realizowane na miarę możliwości budżetowych. Każdy obywatel, który przychodzi ze swoją sprawą 

i zgłasza tego typu uwagi uznaje, że on ma rację. Problem jest jednak w tym, że budżet nie jest z 

gumy i nie można doprowadzić do sytuacji, w której właściwie w następnym roku nie będziemy 

mogli  wykonać  żadnego  dodatkowego,  czy  uważanego  za  super  potrzebne  przez  mieszkańców 

zadania. Przykładem takim, który jest w tym budżecie dotyczy subwencji oświatowej, która na rok 

2011, czyli pieniądze, które przychodzą z budżetu państwa na potrzeby szkół to ponad 10.400.000 

zł,  natomiast wydatki w tym zakresie wraz z wydatkami inwestycyjnymi w zakresie oświaty to 

ponad 17.200.000 zł. W związku z tym, jeśli porównamy tylko te dwie liczby to przyrost wydatków 

w zakresie oświaty, zaplanowany przez naszą gminę jest większy niż wynosi subwencja oświatowa, 

gdzie obowiązkiem budżetu państwa jest utrzymywanie działu oświata. W związku z tym jaka jest 

tego refleksja. Myślę, że nie do końca wszyscy zdajemy sobie sprawę z tego – powiedział radny, że 

przyrost nowych inwestycji, obiektów, nowych dróg, chodników, świetlic, placów zabaw to również 

zwiększone koszty utrzymania w kolejnych latach.  Według radnego na dzień dzisiejszy nie  ma 

takiego zagrożenia,  ale  jeżeli  będziemy dalej  zwiększali  w takich  wysokościach  inwestycje,  to 

któregoś  dnia,  a w sytuacji  kiedy nie będą rosły dochody może się  okazać,  że będziemy mieli 
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kłopoty na sfinansowanie wszystkich tych zadań zrealizowanych w związku ze wzrostem kosztów 

utrzymania. Radny oznajmił, że być może wybiega tutaj na zapas, bo ten przyrost nie będzie na 

pewno wielomilionowy, ale taka świadomość powinna gdzieś tam z tyłu głowy funkcjonować, bo 

każda nowa droga, chodnik, ulica to zwiększone koszty utrzymania w kolejnych latach. Czy należy 

się tego bać? Pewnie nie – powiedział radny, ponieważ po nas przyjdą inni i ma nadzieję, że może 

bardziej sprawniej będą zarządzali budżetem. Natomiast realnych widoków na przyrost dochodów 

budżetowych jak na razie nie widać, chyba, że Sejm zmieni zasady podziału dochodów budżetu 

państwa.

Następnie głos zajął Radny, Pan Józef Jasik, który powiedział, że w tegorocznym budżecie zostało 

przyjętych  kilkadziesiąt  zadań  inwestycyjnych.  Te  kilkadziesiąt  zadań  inwestycyjnych  wymaga 

określonych nakładów finansowych.  Z  tego  tytułu  ten  planowany deficyt  naszej  gminy jest  na 

poziomie  9.500.000 zł.  Deficyt  ten  zostanie  sfinansowany zaciągnięciem kolejnych  kredytów i 

pożyczek i w tym jeszcze będzie przypadała kwota w granicach 1.400.000 zł na spłatę poprzednich 

kredytów  i  pożyczek.  W  związku  z  tym  jest  to  nie  mała  kwota,  ale  jest  ona  niezbędna  do 

zrealizowania tych zadań, które zostały zaplanowane. Istotą tego deficytu, czy też miarą poziomu 

sukcesu będzie to na ile ten deficyt w wysokości 9.500.000 zł, trzeba jeszcze dodać, iż obsługa 

długu publicznego naszej gminy wynosi 740.000 zł. Miarą sukcesu tego budżetu będzie to, na ile 

ten deficyt zostanie pokryty środkami zewnętrznymi obojętnie, czy to będą krajowe, zagraniczne, 

czy unijne, a w jakiej wysokości one będą pokrywane naszymi środkami poprzez podejmowanie 

zobowiązań kredytowych. Zadania inwestycyjne, których zobowiązania przyjmujemy w tym roku 

będą musiały być realizowane w latach następnych, a być może w latach  następnych trzeba będzie 

dokładać kolejne zadania.

Jako kolejny głos zabrał Radny, Pan Roman Łuka, który oznajmił, że jest to budżet bardzo ambitny. 

Kiedy radny wczytywał się w projekt tego budżetu to zauważył, że widać wyraźnie jaki wielki 

wysiłek  w  tworzenie  tego  dokumentu  włożyła  Pani  Burmistrz  jak  również  poszczególni  radni 

poprzedniej  kadencji.  Szanując ciągłość władzy będzie głosował za przyjęciem tego budżetu na 

2011 rok, co wcale nie oznacza, że nie ma swoich własnych propozycji.  Ma je pewnie tak, jak 

każdy z Nas i mógłby je przedstawić. Kończąc radny powiedział, że liczy na to, że wraz z upływem 

czasu będziemy mogli lepiej poznać i zrozumieć treść tej uchwały i niekiedy będziemy zmuszeni ze 

względów  obiektywnych  dokonywać  zmian  w  tym  budżecie,  ale  również  liczy  na  to,  że  po 

głębokiej analizie dokonamy jeszcze niejednej poprawki.

Wobec  braku  dalszej  dyskusji,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  głosowania.  W  wyniku 
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głosowania uchwała w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2011 r. została podjęta jednogłośnie, 

przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr V/41/11 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Głos zabrała  M. Bratkowska – Burmistrz,  która  podziękowała za zaufanie i  przegłosowanie tej 

uchwały. Przyznała, że jest ona ambitna, ale też obciążająca finanse gminy. Dodała, że nie widzi 

innej możliwości jak obciążenie budżetu w sytuacji kiedy rozdanie środków unijnych na wszelkie 

przedsięwzięcia związane z inwestycjami, odnową wsi, małymi projektami, czy to przez lokalne 

grupy działania,  czy też  rozdzielane  środki  z  puli  WRPO czyli  Wielkopolskiego  Regionalnego 

Programu Operacyjnego. To są środki na najbliższe kilka lat i jeśli teraz nie wyciągniemy po nie 

ręki, to potem już ich nie będziemy mieli, a będziemy te same inwestycje budować za swoje, co 

będzie z pewnością dużo trudniejsze. Dodała ponadto, że zobowiązała się dawno temu i powtarza 

się przy każdej okazji, że będzie starała się wszystkie zadania inwestycyjne po kolei zapisane w 

Wieloletnim Planie Inwestycyjnym, który był uchwalany pod rządami innej ustawy o finansach 

publicznych będzie starała się do budżetu sukcesywnie wkładać w miarę możliwości sfinansowania 

z budżetu gminy, czy to środkami przy wsparciu unijnym, czy środkami własnymi, czy też jak 

trzeba kredytowymi bądź w montażu finansowym łącznie z wszystkich możliwych źródeł. Jeszcze 

raz Pani Burmistrz podziękowała za zaufanie i przyrzekła, że zrobi jak najwięcej, tyle ile będzie 

można zrobić. Jak uda nam się zrealizować stronę dochodową, to wydatkową też zdążymy.

3) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków,

W związku z tym, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Roman Łuka poinformował,  że Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa oraz 

Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  18  lutego  br.  pozytywnie 

jednogłośnie  zaopiniowały cyt.  projekt  uchwały.  Jednocześnie  komisje  zaproponowały dokonać 

zmniejszenia opłaty za odprowadzanie ścieków o 0,01 gr.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos?

Głos  zabrał  Radny,  Pan  Józef  Jasik,  który  korzystając  z  obecności  Prezesa  PWiK  Sp.  z  o.o. 
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powrócił  do pytania  dotyczącego dodatkowej  opłaty,  która  się  pojawiła.  W załączniku nr  2  do 

projektu uchwały w pozycji 2 pod literą b) opłata stała od przyłącza kanalizacyjnego do budynku – 

1, 89 zł netto +Vat 8%. W związku z tym Radny zapytał, jakie koszty ma pokrywać nowa opłata? 

Czy opłata ta dotyczy wszystkich budynków, czy będą jakieś budynki zwolnione z opłaty?

Ustosunkowując się do powyższego głos zajął Prezes PWiK Sp. z o.o. w Wyrzysku – Pan Marek 

Charczun, który wyjaśnił, że jest to opłata stała wynikająca ze stałych kosztów niezależnych od 

sprzedaży ilości ścieków przez Przedsiębiorstwo. Dodał, że w skład tej opłaty wchodzi na dzień 

dzisiejszy  koszt  wykonania  obowiązkowych  badań  ochrony  środowiska  związanych  z 

odprowadzaniem ścieków. Te badania prowadzone są raz na kwartał bez względu na ilość ścieków 

jakie są odprowadzane. Opłata ta dotyczy przyłącza kanalizacyjnego do budynku, czyli elementu 

kanalizacyjnego, który łączy sieć kanalizacyjną z nieruchomością. Jeżeli na nieruchomości znajduje 

się więcej niż jeden budynek to, ta opłata będzie dotyczyła wyłącznie tego jednego budynku. Jak 

np. Spółdzielnia Mieszkaniowa posiada na jednym przyłączu więcej niż jeden budynek podłączony, 

to będzie dotyczyło tylko tego przyłącza.

Następnie  o  głos  poprosił  Radny,  Pan Leonard  Borowczyk,  który zwrócił  się  z  zapytaniem do 

swoich  kolegów  i  koleżanek  radnych  z  dwóch  poprzednich  Komisji,  ponieważ  różnica 

proponowanej stawki wynosi 0,01 gr. w związku z tym Radny poprosił o wyjaśnienie w czym jest 

problem?

Następnie głos zajął Radca Prawny – Ireneusz Subczyński, który wyjaśnił, że w poprzednim stanie 

prawnym przed zmianą ustawy, to Rada uchwalała taryfy. Natomiast obecnie już od kilku lata Rada 

zatwierdza  taryfy.  Wniosek  o  zatwierdzenie  taryf  przedstawia  Przedsiębiorstwo  Wodociągów  i 

Kanalizacji,  do  którego  dołącza  szczegółową  kalkulację  cen  i  stawek.  Natomiast  Burmistrz 

sprawdza,  czy  taryfy  i  plan  został  opracowany  zgodnie  z  przepisami,  weryfikuje  koszty  pod 

względem celowości  ponoszenia.  Wówczas  Rada podejmuje uchwałę,  w której  zatwierdza albo 

odmawia zatwierdzenia  jeżeli  zostały one sporządzone niezgodnie z przepisami,  czyli  Rada nie 

uchwala taryf, tylko je zatwierdza. Jeśli jest problem 0,01 gr to należałoby stwierdzić, że ten 0,01 

gr. jest niezgodny z wnioskiem.

W dalszej  kolejności  głos  zajął  Radny,  Pan  Stefan  Rymer  przyznał,  że  rzeczywiście  te  stawki 

zostały zaproponowane przez Prezesa PWiK. Natomiast na naszą propozycję 4,79 zł Pan Prezes 

przyznał, że jest to również stawka do przyjęcia i stąd jest druga stawka w wysokości 4,79 zł. 
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Dodał, że tak jak w każdej kalkulacji szuka się pewnych możliwości. Myśmy to robili – powiedział 

Radny w aspekcie odczuć społecznych. Może poprzez taką kwotę uznaliśmy, że w jakiś sposób 

społeczności się ulży, a nie spowoduje to zachwiania się spółki. Żadnego innego uzasadnienia nie 

było.

Następnie  głos  zajął  Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk,  który  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy 

przyjmując uchwałę, która ma zatwierdzić taryfy będziemy uprawnieni do podejmowania decyzji, 

które  będą  zmniejszały zaproponowane stawki  o  0,01  gr.  ,  ponieważ jak  wspomniał  wcześniej 

Radca, Rada zatwierdza stawki.

Nawiązując do wypowiedzi Pana Radcy Prawnego Radny, Pan Józef Jasik stwierdził,  że należy 

zauważyć, iż zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 

ścieków wynika, iż Rada jest władna zatwierdzić przedstawioną taryfę, albo ją odrzucić. Wówczas 

każda merytoryczna dyskusja na posiedzeniach komisji jest w tym momencie bezprzedmiotowa, 

ponieważ  Rada  nie  może  ustosunkować  się  do  innych  stawek  może  tylko  je  zaakceptować. 

Konkluzja tego jest taka, że przyjęcie stawki o 0,01 gr. może skutkować nieważnością uchwały.

Następnie  głos  zajął  Radca  Prawny,  Pan  Ireneusz  Subczyński,  który  powiedział,  że  skoro  do 

wniosku przedkłada się szczegółową kalkulację, to te taryfy już są. Dodał, że są one konstrułowane 

w  oparciu  o  szczegółową  kalkulację  cen  i  stawek  opłat  oraz  aktualny  plan.  Następnie  organ 

wykonawczy,  Burmistrz  sprawdza  te  taryfy  pod  względem  weryfikuje  koszty  pod  względem 

celowości ich ponoszenia. Dublowanie się organów nie wchodzi w grę, bo byłoby to przekroczenie 

kompetencji  przez Radę,  gdyby Rada dokonała takich zmian.  Dodał,  że jeśli  Rada doszłaby do 

wniosku,  że  taryfy  te  zostały  sporządzone  niezgodnie  z  przepisami   to  wówczas  odmawia 

zatwierdzenia.

Zabierając  głos  Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  oznajmił,  że  na  posiedzeniach  komisji 

rozmawialiśmy z  Prezesem,  który wyraził  zgodę  na  obniżenie  stawki  o  0,01  gr.  to  znaczy,  że 

propozycja Prezesa PWiK Sp. z o.o. jest inna. 

Włączając się do dyskusji głos zajął Pan Ireneusz Subczyński – Radca Prawny, który oznajmił, że 

cały czas jest problem w kwestii formalnej, czy ta kwestia może być dyskutowana na Radzie, co do 

określenia  prawidłowości  oceny  taryfy.  Dodał,  że  są  dwie  możliwości  działania,  albo  Rada 

zatwierdza taryfy, a taryfy zostały już przedstawione we wniosku i wniosek nie został zmieniony. 
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Jeśli natomiast wniosek byłby zmieniony wówczas Burmistrz jako organ wykonawczy musiałby 

badać tę kalkulację, a Burmistrz zbadał już tę kalkulację. Jeżeli Rada nie zatwierdzi tego wniosku, 

który został złożony i zbadany wówczas Rada odmawia zatwierdzenia wskazując niezgodność z 

przepisami.

Zabierając głos radny, Pan Leonard Borowczyk zaproponował, że zgodnie z tym, co wyjaśnił Pan 

Radca Prawny i to, co zrobił Prezes PWiK Sp. z o.o. zgodnie z przepisami obowiązują na dzień 

dzisiejszy stawki  zaproponowane przez Prezesa w projekcie uchwały. W związku z tym jeśli mamy 

głosować, to możemy głosować nad przyjęciem tej uchwały przy stawkach zaproponowanych w 

projekcie uchwały.

Na zakończenie głos zabrał radca Prawny, który odczytał przepis art. 24 ust. 8 ustawy o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, który brzmi następująco: „Jeżeli rada 

gminy nie  podejmie uchwały w terminie 70 dni od przedstawienia  taryfy zweryfikowane przez 

Burmistrza wchodzą w życie w terminie 70 dni od złożenia wniosku o zatwierdzenie taryf”. Radca 

dodał, że jest to kolejny argument, który wskazuje na rolę w zatwierdzeniu taryf przez Radę.

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił treść projektu uchwały z zaproponowaną stawką  za 

odprowadzanie ścieków w wysokości 4,80 zł, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została, przy 14 głosach „za” i 1 głosie „przeciw”. 

Uchwała Nr V/42/11 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

4) nadania imienia Szkole Podstawowej w Gleśnie,

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w  związku  z  tym Przewodniczący  Rady 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 

Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  18  lutego  br.  pozytywnie 

zaopiniowały cyt. projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos?

Dyskusji nie nawiązano.
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W związku z tym Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr V/43/11 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

5) powołania Skarbnika Gminy Wyrzysk

Głos zabrała  M. Bratkowska –  Burmistrz,  która  przedstawiła  kandydatkę  na Skarbnika  Gminy 

Wyrzysk  Panią,  która  została  wybrana  przez  komisję  w  naborze  ogłoszonym  odpowiednio 

wcześniej  przed sesją. Było 5 ofert i  komisja zdecydowała o kandydaturze Pani Grażyny Marii 

Urbanek. Pani Burmistrz powiedziała, że jest to również Jej stanowisko, aby wybrać tą Panią na 

Skarbnika Gminy Wyrzysk. Stąd wniosek do Wysokiej Rady o powołanie Pani Grażyny Marii Pani 

Urbanek na  stanowisko Skarbnika.  Następnie  Pani  Burmistrz  poinformowała,  że  Pani  Urbanek 

posiada  wykształcenie  wyższe.  W latach  2004-2006  ukończyła  kierunek  Finanse  i  Bankowość 

zakres  Zarządzanie  Finansami  na  Wydziale  Nauk  Ekonomicznych  i  Zarządzania  Uniwersytetu 

Szczecińskiego w Szczecinie. Natomiast w latach 2006 – 2010 na Uniwersytecie Szczecińskim w 

Szczecinie  ukończyła  zaoczne  studia  doktoranckie  z  nauk  ekonomicznych  na  Wydziale  Nauk 

Ekonomicznych i Zarządzania. Pani ta jest z Nami obecna, jest to nasza rówieśniczka wiekowa. 

Pani  Grażyna  Urbanek  przepracowała  w  sumie  w  samorządzie  20  lat,  z  tego  w  Urzędzie  w 

Krajence 16 lat. Była Zastępcą Burmistrza w latach 2002 – 2010. Na stanowisku Zastępcy pełniła 

nadzór nad referatami Ochrona Środowiska i Inwestycji w zakresie pozyskiwania środków z Unii 

Europejskiej  i  innych  funduszy,  jak  również  referatem  finansowym  w  zakresie  celowości, 

legalności  wydatków i  sprawozdawczości.  Może pochwalić  się  wieloma projektami  unijnymi  i 

dofinansowywanymi  ze  środków  krajowych,  czynny  nadzór  tej  Pani  nad  tymi  projektami, 

współtworzenie tych zadań. Pani Burmistrz dodała, że aktualnie też w Krajence jest prowadzony 

ten sam projekt jak u Nas - „Ochrona wód zlewni rzeki Noteć” , tam wartość projektu wynosi 20 

mln  zł.  W latach 1999 – 2003 Pani  Grażyna Urbanek była  Skarbnikiem Powiatu  w Złotowie. 

Wcześniejszy przebieg kariery zawodowej w Urzędzie Miasta i Gminy w Krajence – 6 lat Pani 

Urbanek była Sekretarzem Gminy i przez 2 lata Skarbnikiem Gminy. Wcześniej w latach 1986-

1988 była  samodzielnym księgowym w Okręgowej  Spółdzielni  Mleczarskiej.  W latach 1984 – 

1986 Zastępcą Głównego Księgowego w Banku Spółdzielczym w Kołobrzegu i jeszcze wcześniej 

Starszą Księgową w Banku Spółdzielczym w Sośnie. Posiada mnóstwo dodatkowych szkoleń w 

zakresie  administracji  publicznej  i  Studium  Prawa  Europejskiego,  jak  również  szkolenia 

tematyczne jak Nowa perspektywa funduszy unijnych i inne. Pani Burmistrz powiedziała, że jest 

przekonana,  że  doświadczenie  tej  Pani  i  tak  wysokie  wykształcenie  ekonomiczne  i  20  letnie 
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doświadczenie  zawodowe  w  samorządzie  gwarantuje  nam  prawidłową  pracę  i  nadzór  nad 

podległymi  osobami  i  prowadzenie  spraw  budżetu  Gminy  i  spraw  finansowych,  kontrola  nad 

sprawami  finansowymi  jednostek  organizacyjnych  Gminy  będzie  w  pełni  zabezpieczona.  Stąd 

wniosek Pani Burmistrz o powołanie Pani Grażyny Marii Urbanek na Skarbnika Gminy Wyrzysk.

Po  zakończonym  wystąpieniu  Pani  Burmistrz,  Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  w 

odniesieniu do powyższego.

Głos zabrał Radny, Pan Stefan Rymer, który zwrócił się z zapytaniem w kwestii ogólnej, nie do 

osoby. W związku z tym, że Skarbnik jest powoływany przez Radę na wniosek Burmistrza, jest to 

wniosek tylko i wyłącznie Burmistrza, czy w świetle ustawy o pracownikach samorządowych był 

obowiązek ogłoszenia naboru. Czyli wyszła Pani Burmistrz daleko idąc naprzeciw temu, aby miała 

Pani możliwość rozmowy z kilkoma osobami. Tak to należy rozumieć? – zapytał Radny.

Burmistrz poinformowała, że nie ma obowiązku naboru, nie ma obowiązku konkursu. Uczyniła tak, 

aby wybrać najlepszą osobę z najwyższymi kwalifikacjami spośród chętnych do podjęcia takiej 

funkcji.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos?

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z tym Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr V/44/11 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Następnie głos zajęła Pani Grażyna Maria Urbanek, która podziękowała Radnym za jednogłośny 

wybór. Podziękowała również Pani Burmistrz, że zwróciła uwagę na Jej kandydaturę, a  o tym, że 

Państwo podjęli dobrą decyzję pokaże w pracy.

Opinie Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na V Sesję Rady Miejskiej w 

Wyrzysku z dnia 28 lutego 2011 r. stanowią załącznik nr 9 do protokołu.

10.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym 

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  nie  wpłynęła  na  ręce 

Przewodniczącego żadna interpelacja i nie było w związku z tym odpowiedzi na interpelacje. 
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11. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  –  w  związku  ze  stale  narastającym  natężeniem  ruchu  pieszych  i 

pojazdów na ul. Parkowej w Wyrzysku, radny zwrócił się z prośbą o jak najszybsze zamontowanie 

barierek ochronnych w ciągu chodnika na tej ulicy. Radny przypomniał, że swego czasu na tej ulicy 

miał miejsce wypadek w wyniku, którego zostało potrącone przez samochód dziecko, które szło ze 

szkoły do domu. Dodał ponadto, że nie było to jedyne zdarzenie, które miało miejsce na tej ulicy. 

Poza  tym  zwrócił  się  z  prośbą  o  interwencję  odpowiednich  służb  miejskich  w  sprawie 

rozwalającego się opuszczonego budynku mieszkalnego położonego przy ul. 22 Stycznia w okolicy 

skrzyżowania tej  ulicy z ul.  Szpitalną.  Radny powiedział,  iż wie, że jest to własność prywatna, 

jednak wcale nie zwalnia nas to z obowiązku zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańców, głównie 

dzieci oraz estetyki naszego miasta. W opinii niektórych mieszkańców Wyrzyska, niektórzy radni i 

Urząd  Miejski  powinni  o  wiele  skuteczniej  niż  obecnie  dbać  o  estetykę  naszego  miasta  i 

podejmować  zdecydowane  działania  odnośnie  likwidacji  lub  odpowiedniego  zabezpieczenia 

obiektów stwarzających zagrożenie dla ludzi. Podobne zjawisko występuje przy ul. Aleje dotyczy 

pawilonu byłego „Mini Baru”. Radny zwrócił się z prośbą, aby na te dwie interpelacje odpowiedź 

została udzielona na piśmie.

Radny,  Pan  Ryszard  Janowiak zainteresowany  był  jak  daleko  zaawansowane  są  prace  przy 

rozbudowie  remizy  strażackiej  w  Osieku  n.Not?  Ponadto  zapytał,  czy  w  roku  bieżącym  ulica 

Przeczna i Lipowa będą miały podłączoną kanalizację oraz kiedy rozpoczną się prace ziemne?

Radny, Pan Lech Ozimina odniósł  się do sprawy,  która może być wykonana bez kosztów ze 

strony Urzędu Miejskiego. Wjeżdżając z Osieka n. Not. na Plac Wojska Polskiego po prawej stronie 

na  zakręcie  jakiś  „duszek”  przeszedł  i  uszkodził  dwa  albo  trzy  słupki,  które  od  miesiąca 

października zostały całkowicie dogięte do asfaltu. Radny dodał, że jest to droga wojewódzka. W 

związku z tym apelował, aby zobowiązać właściciela drogi do naprawy słupków, aby nie doszło do 

najechania  bądź  uderzenia  jakiegoś  środka  transportu.  Ponadto  oznajmił,  że  Pani  Burmistrz 

poinformowała o tym, że odszedł dotychczasowy Komendant Policji. Jeżeli Pani Burmistrz posiada 

informację,  kto  został  nowym Komendantem to  byłoby  bardzo  ważne,  ponieważ  dochodzi  do 

dewastacje lamp w parku. Najczęściej do tych dewastacji dochodzi po godzinie 18- stej. Przy tej 

okazji poinformował, że złamana została ławka, idąc drogą główną za Panem Goldyszewiczem.

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk  zgłosił  potrzebę  dokonania  przez  Wysoką  Radę  zmiany 

załącznika do uchwały Nr XIV/29/95 Rady Miejskiej  w Wyrzysku z dnia 25 sierpnia 1995 r.  , 
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którym jest Statut Osiedla, ponieważ on się zdezaktualizował ze względu na istniejące w nim zapisy 

i zmianę przepisów prawnych. W związku z tym Radny zaproponował, aby w tym zakresie podjąć 

inicjatywy dokonania zmian tych zapisów.

Radny,  Pan  Józef  Jasik podziękował  za  realizację  interpelacji  w  zakresie  podjęcia  działań 

zmierzających do likwidacji fundamentów przyszłej budowy, która miała powstać w okolicy stawu 

w Wyrzysku. Jednocześnie radny zapytał, co dalej w tym zakresie? Dodał, że w otrzymanym piśmie 

zostały  określone  warunki,  co  należy  uczynić,  aby  skutecznie  te  fundamenty  zlikwidować.  W 

związku z tym radny zapytał, co dalej i w jakim trybie będzie prowadzony dalszy ciąg sprawy?

Interpelacja,  którą  radny chciałby złożyć  dotyczy uchwały z  2009 r.  w zakresie  podwyższenia 

kapitału  zakładowego  spółki  PWiK  w  Wyrzysku,  gdzie  w  tej  uchwale  zostały  z  ujawnienia 

wymienione sieci wodociągowe na osiedlu przy ul. Grunwaldzkiej. Radnego interpelacja zmierza 

do  tego,  aby  w  nowym  dokumencie  określić  władanie  granicy  strony,  a  więc  władanie 

właścicielskie sieci  z jednej  i  drugiej  strony.  Chodzi o to,  aby tę  uchwałę wcześniej  wywołaną 

dokończyć, abyśmy wiedzieli gdzie są granice stron władania właścicielskich tychże sieci. Radny 

poprosił o odpowiedź pisemną na złożoną interpelację.

Radna Teresa Pinkowska zwróciła się z prośbą odnośnie wywiezienia koszy selekcjonowanych 

śmieci. Dodała, że śmieci są rozsypane dookoła koszy i nie można przejść. Ponadto radna ponowiła 

swoją prośbę odnośnie drogi wojewódzkiej. Poinformowała, że w dniu dzisiejszym jadąc do Osieka 

n.Not.  widać  było  jak  łatane  były dziury,  te  największe.  Radna  oznajmiła,  że  droga  ta  jest  w 

fatalnym  stanie,  dlatego  więc  zwróciła  się  z  prośbą,  aby  skierowane  zostało  do  Urzędu 

Wojewódzkiego  pismo  z  prośbą  o  podanie  przybliżonej  daty,  kiedy  droga  wojewódzka  przez 

miejscowość  Osiek  n.Not.  i  dalej  w  kierunku  Wyrzyska  będzie  wykonywana.  Ponadto  radna 

oznajmiła, że niedawno na samym zakręcie był wypadek kiedy duża ciężarówka z wieloma tonami 

mąki zjechała w dół. Została uszkodzona barierka, która nie została naprawiona i nikogo to nie 

obchodzi. 

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski  oznajmił, że dwa lub trzy tygodnie temu otrzymaliśmy pismo 

podpisane przez Starostę Pilskiego w sprawie wyrażenia opinii na temat chodnika przy ul. Leśnej. 

W związku z tym radny zapytał, czy odpowiedź ze strony Naszych władz dotarła do Pana Starosty? 

Jeżeli nie to radny złożył interpelację, aby w zmianach do budżetu, które będą w miesiącu marcu, 

kwietniu zabezpieczyć środki i to zadanie dofinansować. Radny poprosił o odpowiedź na złożoną 

interpelację na piśmie. 
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12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Na prośbę radnych odpowiedzi na wszystkie złożone interpelacje zostaną udzielone przez Panią 

Burmistrz w formie pisemnej.

13. Wystąpienia sołtysów.

Głos zabrał sołtys wsi Gromadno, Pan Stanisław Wełniak, który zajął głos w kwestii formalnej. 

Obecnie  odbywają  się  wybory  sołtysów  i  planuje  spotkanie  Stowarzyszenia  Sołtysów  Gminy 

Wyrzysk w dniu 16 marca br., o godz. 12.00. W związku z tym zaprosił wszystkich sołtysów na 

spotkanie.

14. Wolne głosy i wnioski.

Głos zabrał  Radny,  Pan Lech Ozimina,  który zaproponował,  aby Komisja  Spraw Socjalnych i 

Bezpieczeństwa  zajęła  się  tematem  jakim  jest  sport,  a  w  szczególności  działalność  Klubu 

„Łobzonka” w Wyrzysku. Radny poinformował, że przeczytał w jednej z gazet informację o tym, 

co tam się dzieje. Myślę – powiedział radny, aby Komisja i Rada Sportu jeśli jeszcze taka działa 

zajęła się tym tematem, ponieważ jest wstyd jak widać wyniki „Łobzonki” na tle innych klubów.

Jako  kolejny  głos  zajął  Radny,  Pan  Józef  Jasik,  który  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i 

Rozwoju  Gospodarczego  w  swoim  planie  na  I  półrocze  2011  r.  podjęła  się  nietypowego 

przeprowadzenia  zadania,  tematu,  konferencji.  Dotyczy  ona  „Niekonwencjonalnych  sposobów 

systemów  utylizacji  śmieci”.  Temat  bardzo  ciekawy i  interesujący.  Dodał,  że  na  to  spotkanie 

chcemy zaprosić przedstawicieli samorządów gmin ościennych. W dniu dzisiejszym udało nam się 

ustalić termin z firmą, która będzie przeprowadzała tą konferencję. Spotkanie zostało zaplanowane 

na  dzień  24 marca  br.,  o  godzinie  13.00.  W związku z  tym radny zaprosił  radnych,  sołtysów, 

mieszkańców, pracowników Gminy, wszystkich którzy są zainteresowani uzyskaniem wiedzy nt. 

utylizacji śmieci, utylizacji odpadów komunalnych. 

Następnie głos zabrał Radny, Pan Roman Łuka, który odniósł się do wcześniejszej wypowiedzi 

radnego,  Pana Lecha Oziminy i  poinformował,  że  te  zagadnienia,  o których wspomniał  Radny 

znajdują się w planie pracy Komisji i z pewnością Komisja zajmie się tą sprawą. 

Radny, Pan Stefan Rymer podziękował Pani Burmistrz za doprowadzenie do końca modernizacji 

linii  energetycznej  przy  ul.  Grunwaldzkiej.  Tyle  lamp  ile  było  przed  modernizacją   jest 
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powieszonych, tyle lamp ile świeciło przed modernizacją, świeci na dzień dzisiejszy. Radny dodał 

ponadto,  że  liczy na  to,  że  uda nam się  chociażby w części  doprowadzić  do modernizacji  po 

przeciwnej stronie, aby oświetlić te wjazdy.

Następnie głos zajął Radny Rady Powiatu w Pile, Pan Jan Pikulik, który w imieniu samorządu 

powiatowego  w  Pile  pogratulować  Wysokiej  Radzie,  Pani  Burmistrz,  która  była  architektem 

projektu budżetu na 2011 r.   Po głosach dyskusji i kwotach, które zostały przedstawione budżet ten 

jest odważny, przebojowy, kreatywny i pozwoli spełnić śmiało zadania, odważne przedsięwzięcia 

zgodnie z wolą i oczekiwaniami mieszkańców Gminy. W związku z tym Radny raz jeszcze złożył 

serdeczne gratulacje za jednogłośność i jednomyślność przyjęcia budżetu.

Na zakończenie Przewodniczący Rady poinformował, że na posiedzeniu Komisji w dniu 21 lutego 

br. Radny, Pan Leonard Borowczyk zaproponował, aby zaprosić na sesję nowo wybranego Senatora 

z tego terenu. Przewodniczący oznajmił, iż nie chciał tego robić chociażby z pewnych względów. 

Nie mniej jednak jeśli jest taka tradycja, że nowo wybrani Senatorowie i Posłowie byli zapraszani 

na sesję. Wobec tego Przewodniczący zobowiązał się do tego i zaprosi Pana Senatora na sesję w 

miesiącu marcu br. Ponadto poinformował, że kolejna sesja Rady Miejskiej w Wyrzysku planowana 

jest na dzień 25 marca br.

15. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 16.15 Przewodniczący Rady zamknął V 

sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady

B. Kolasińska                                                                                 (-) Ireneusz Przydział

insp. ds. obsługi Rady Gminy
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